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وزیر خارجه عربستان: مذاکراتمان با ایران 
ریشه ای نبوده اما پیشرفت داشته است

وزیر امور خارجه عربستان سعودی در گفت وگویی مواضع این کشور را درباره تداوم مذاکرات با ایران 
و تحولات پیرامون مذاکرات وین و برنامه هسته ای ایران بیان کرد.

به گزارش شبکه فرانس ۲۴، فیصل بن فرحان وزیر امور خارجه عربستان سعودی در گفت وگو با این 
شبکه در پاسخ به سوال خبرنگار مبنی بر این که تاکنون ایران و عربستان چهار دور مذاکرات دوجانبه 
برگزار کرده اند، مذاکرات میان دو کشــور چگونه پیش می رود؟ گفت: مذاکرات تاکنون مقدماتی بوده  
و ریشــه ای نبوده اند. ما در مذاکراتی ریشــه ای و جامع با ایران به طرح نگرانی هایی که خود و دیگر 
کشورهای منطقه داریم، متعهد هســتیم. این ما را قادر خواهد ساخت روابطی عادی با همسایه مان 
ایران داشته باشیم. ما بر این عقیده ایم که یکی شدن منافع امکان پذیر است اما این مستلزم پرداختن 
به نگرانی هایی است که همه ی ما داریم. تاکنون به نتایجی کلی برای این مذاکرات دست نیافته ایم 

اما به اندازه کافی پیشرفت داشته ایم که به ما اجازه دهد جلو برویم.
بن فرحان در پاسخ به این که آیا این به معنای دور دیگری از مذاکرات در آینده ای نزدیک است یا نه، 

گفت: امیدواریم. ما هنوز برنامه ای برای آن نداریم اما پذیرای آن هستیم.
وزیر امور خارجه عربستان سعودی درباره این که آیا محل دور بعدی مذاکرات با ایران در عراق خواهد 

بود یا جایی دیگر، بیان کرد: هنوز در این باره صحبتی نشده است.
این وزیر سعودی علاوه بر این درباره این موضوع که آیا تصمیمی از سوی دو طرف مبنی بر بازگشایی 
کنسولگری عربستان سعودی در ایران یا کسولگری ایران در جده عربستان به عنوان نشانی از وجود 
پیش رفت و حسن نیت در این مذاکرات وجود داشته است یا نه، توضیح داد: مطمئنا ما حاضریم تمامی 
مســائل و پیش نهادها را اگر جدی و مرتبط با پیش رفتی اساســی باشند، بررسی کنیم.او در پاسخ به 
این که آیا چنین چیزی امکان پذیر است یا نه، گفت: ممکن است اما هنوز هیچ تصمیمی گرفته نشده 
است.فیصل بن فرحان در پاسخ به این که با توجه به از سرگیری مذاکرات احیای توافق هسته ای در 
وین در ماه جاری میلادی و این که عربســتان انتقادهایی از این توافق داشته است، آیا درباره هدف 
نهایی این مذاکرات تردید دارد یا نه، گفت: ما تردیدها و نگرانی های قابل ملاحظه ای داریم. متاسفانه 
این نگرانی ها و تردیدها در ماه های گذشــته شــدت یافته است، با توجه به این که فعالیت هسته ای 
ایران ســرعت گرفته، آن هم در سطحی از غنی سازی که شاهد آن هستیم و بسیار فراتر از حد لازم 
برای غنی سازی در یک برنامه هسته ای صلح آمیز است و با برنامه های هسته ای صلح آمیز قابل توجیه 
نیســت. مسلما این موضوع به شدت نگران کننده اســت و چرایی نقص های توافق اصلی را برایمان 
نمایان می کند.وزیر امور خارجه عربستان در این راستا ادامه داد: ما امیدواریم این مذاکرات به گونه ی 
مثبت و موثری پیش بروند و ایران به توافقی برســد که به ما همسایگانش اجازه دهد اطمینان بیابیم 
برنامه هسته ای آن تنها برای اهداف غیرنظامی است. چون تهدید ناشی از یک برنامه هسته ای نظامی 
اول از همه متوجه ما در منطقه اســت. هیچ توجیهی برای توســعه چنین توانایی هایی وجود ندارد و 
بسیار خطرناک است. خطرناک تر از همه دسترسی نداشتن آژانس بین المللی انرژی اتمی]به تاسیسات 
هســته ای ایران[ و محدودیت هایی است که اعمال شده اند و نه تنها مغایر با برجام اند، بلکه مغایر با 
تعهدات ایران در معاهده عدم اشــاعه تسلیحات هسته ای نیز هستند. این برای ما بسیار نگران کننده 

است، چون ما در حین پیش برد این مذاکرات به شفافیت در فعالیت های هسته ای نیاز داریم.

لاوروف: مسکو خواهان لغو تمام تحریم های 
ایران است

وزیر امورخارجه روسیه خاطرنشان کرد: مسکو خواهان لغو تمام تحریم های ایران و اجرای کامل توافق 
هسته ای است.به گزارش خبرگزاری ریا نووستی، سرگئی لاوروف، وزیر امورخارجه روسیه در اظهاراتی 
گفت که مســکو در نشست آتی وین که قرار است ۲٩ نوامبر )8 آذر( در پایتخت اتریش برگزار شود، 
خواستار لغو تمامی تحریم های اعمال شــده علیه ایران خواهد بود.وی در ادامه خاطر نشان کرد که 
در جریان رایزنی هایش در پاریس با مقامات فرانســوی درباره بازگشت به برنامه جامع اقدام مشترک 
)برجام( رایزنی کرده است.وزیران امورخارجه و دفاع روسیه و فرانسه روز جمعه در پاریس با یکدیگر 
دیــدار و درباره موضوعات مختلف دوجانبه و بین المللی از جمله از ســرگیری مذاکرات احیای برجام 
گفت وگو کردند.لاوروف همچنین اظهار داشت: ما در اینجا چشم اندازهایی برای انجام تعاملی سازنده 
تر باتوجه به برگزاری دور هفتم مذاکرات وین در روز ۲٩ نوامبر داریم. ما در این نشست خواهان اجرای 
کامل توافق هسته ای خواهیم بود که به طور قطع شامل بازگشت آمریکا به اجرای کامل تعهداتش، 

از جمله لغو تمام تحریم های اعمال شده علیه ایران است.

تنها راه تضمین عدم خروج مجدد واشنگتن از 
برجام از نگاه یک سناتور آمریکایی

یک سناتور جمهوری خواه آمریکایی در واکنش به خواست ایران از واشنگتن برای تضمین عدم خروج 
مجدد از برجام گفت که تنها راه آن، تصویب توافق هســته ای به عنوان یک معاهده است.به گزارش 
ایســنا، تد کروز، ســناتور جمهوری خواه از ایالت تگزاس روز جمعه بار دیگر با انتشــار یک توئیت به 
درخواست ایران از آمریکا برای تضمین عدم خروج دوباره از توافق هسته ای در آینده واکنش نشان داد.

تد کروز در حساب کاربری خود در توئیتر تاکید کرد که تضمین عدم خروج دوباره ایالات متحده از توافق 
هسته ای در آینده تنها با تصویب برجام به عنوان یک معاهده در سنا ممکن است.وی در این توییت به 
گزارش اخیر شبکه بلومبرگ درخصوص درخواست ایران برای ازسرگیری دور جدید مذاکرات هسته ای 
واکنش نشان داد و نوشت: علیرغم رویاهای آنها، طبق قانون اساسی ]آمریکا[ تنها راه برای تحقق آن، 
این اســت که ]برجام[ را به عنوان یک معاهده برای تایید ســنا ارائه کنند. کاری که بایدن از انجام آن 
هراس دارد.این اظهارات در حالی مطرح می شود که دور هفتم مذاکرات ایران و 1+۴ برای احیای برنامه 

جامع اقدام مشترک )برجام( قرار است روز ۲٩ نوامبر )هشتم آذرماه( در وین از سر گرفته شود.

دولتی ها در خصوص انتصابات فامیلی به مجلس  فراخوانده شدند؛
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روزهای اخیر سیاســت 
کشــور  داخلــی 
فامیلی  انتصاب هــای 
باشــد. موضوعی که با 
داماد  انتصاب  خبر  انتشار 
به  تهران  شهردار  زاکانی 
سمت مشــاورش به اوج 
ادامه بسیاری  رسید و در 
حواشــی و واکنــش به 

همراه داشت.
هفته گذشــته نیز خبر انتصــاب علی نبوی 
به عنوان دســتیار ویژه فاطمــی امین وزیر 
صمت در امور شــرکتها منتشر شد. این خبر 
را ســایت دیده بان ایــران منتصب به احمد 
توکلی، منتشر کرد و در ادامه نوشت: »نبوی 
بدون حتی یک ساعت سابقه فولادی، رئیس 
هیات مدیره فولاد مبارکه بزرگ ترین شرکت 
فولاد خاورمیانه شد. او برادر زن فاطمی امین 
اســت. هر چند روابط عمومی وزارت صمت 
ایــن انتصاب را تکذیب کرده اما در ســایت 
رسمی فولاد مبارکه »علی نبوی« به عنوان 
رئیس هیات مدیره فــولاد مبارکه منصوب 

شده است.«
همین اخبار و حواشــی سبب شد تا روزنامه 
کیهان نیز به این اتفاقات واکنش نشان دهد، 
ایــن روزنامه در مقاله ای نوشــت: »انتصاب 
منســوبین و نزدیکان حتی اگر از نظر قانون 
و شرع مشکل نداشته باشد بی شک هزینه و 
حوصله دولت و مردم را صرف پاســخگویی 
بــه بهانه گیرانــی می کند که چیــزی برای 
انتخاب ســریع مدیران ارشد  باختن ندارند. 
اســتان ها از بیــن افراد پاک، امین، ســفید 
و خدمتگــزار و تمرکز بــر ترمیم خرابی ها و 
تعمیر خرابکاری هــای لیبرال های بی خیال، 
خواســت قطعی مردمی اســت برای رضای 
خــدا و رهایی از چنگال فریبکاران، به دولت 
و مجلس فعلــی رأی داده اند و از دولتمردان 

انقلابی، اقدام انقلابی می خواهند.«
۲ وزیر برای پاسخگویی به مجلس می آیند

البته این موضوع تنها به رســانه ها ختم نشد 
و صدای نمایندگان مجلــس را نیز درآورد. 
روزگذشته نماینده مجلس یازدهم، در انتقاد 
از انتصابات فامیلی گفت که متاسفانه فامیل 
سالاری جای شایســته سالاری را در دولت 

گرفته است و برخی نمایندگان در این باره به 
دو نفر از وزرا تذکر جدی داده اند و آنها هفته 
آینده به صحن علنی می آیند تا به ســوالات 
جامعه و نمایندگان درباره این انتصابات پاسخ 

دهند.
مدارا نوشــت: عباس جهانگیــرزاده، نماینده 
مجلس در انتقاد از انتصابات فامیلی در دولت 
رئیسی گفت: به طور جدی مخالف انتصابات 
فامیلــی در دولت هســتم چرا کــه صرفا با 
شایســته سالاری است  که می توانیم کشور 
را اداره کنیم. اما متاســفانه در این انتصابات، 

اصلا شایسته سالاری وجود ندارد.
ایــن نماینــده مجلس تصریح کــرد: مردم 
انتظارات بیشــتری از دولت داشــتند اما این 
توقعات براورده نشــد و متاســفانه به جای 
شایسته ســالاری و مردم ســالاری، شاهد 
فامیل ســالاری هستیم که بزرگ ترین آفت 

برای اداره امور کشور است.
او ایــن اقــدام را باعــث نارضایتــی اکثر 

نمایندگان، مسئولان سیاسی و افکار عمومی 
دانســت و گفت که اکثریت جامعه نسبت به 

این رویکرد انتقاد جدی دارند.
 جهانگیرزاده ادامه داد: انتظار و توقعات مردم 
طبق وعده های داده شــده قبل از انتخابات، 
این بود که به جای فامیل سالاری، شایسته 
سالاری در کشور حاکم شــود، اما برخلاف 
وعده های داده شده به گونه ای دیگر عمل 
شــد. این نماینده مجلس تاکید کرد: کسی 
نمی تواند منکر این انتصابات فامیلی شود و 
نسبت ها را منکر شود. اگر شایسته سالاری 
در کشــور حاکم می شــد و شایســته ترین 
افراد و متخصصــان روی کار می آمدند که 
مشکلات مردم را در ک می کنند، مشکلات 
کشــور تا حدی رفع می شــد، اما مشکلات 

مردم با ایــن نوع انتصابات و فامیل بازی ها 
رفع نمی شود و دردی بر درهای دیگر افزوده 
می شود. به دلیل حساســیت ایجاد شده در 
جامعه و افکار عمومی مبنی بر برآورده نشدن 
توقع و انتظارات، مجلس قصد ورود جدی به 

موضوع را دارد.
جهانگیرزاده خبر داد: روز سه شنبه نمایندگان 
با دو نفر از وزرا درباره این انتصابات صحبت 
کرده و تذکــرات جدی داده انــد و احتمالا 
هفته اینده یک یا دو نفر از وزرا برای پاســخ 
به ســوالات مردم و نماینــدگان در این باره 
به صحــن علنی خواهند آمد و پاســخگوی 

سوالات مطرح شده در جامعه خواهند بود.
او یادآور شد: متاســفانه انتصابات فامیلی در 
دولت و زدن حکم ها برای بستگان مسئولان 
در سراســر کشــور اتفاق افتاده است و نمی 
توان منکر آن شد. بنابراین صراحتا تاکید می 
کنم با این احوال و شــرایط ایجاد شده، نمی 

توان کشور را اداره کرد و باید فکری اساسی 
برای این رویکرد به کار گرفت. 

جهانگیرزاده تاکید کرد: این موضوع به تنش 
جــدی میان مجلس و دولت مــی انجامد و 
در حــال حاضــر چنین چالشــی بین برخی 
نمایندگان با تعدادی از وزرا با سرعت زیادی 
ایجاد شــده اســت و وزرا گمان نمی کردند 
شاهد چنین واکنشی از سوی مجلس باشند. 
این چالش هــا زودتر از آنچه تصور کنند رخ 

داده است.
این نماینده مجلس در پایان افزود: امیدواریم 
در نهایــت این چالش ها ختم به خیر شــود 
و خواســته های مردم محقق شوند و برای 
رســیدن به مطالبه مردم به ســمت شایسته 
ســالاری و حل مشــکلات جدی آنها پیش 

برویم و البته  کشــور را درگیر چنین چالش 
های فامیلی نکنیم.

روح الله ایزدخواه نماینده تهران در مجلس نیز 
در رابطه با انتصــاب نزدیکان و اقوام برخی 
مدیران گفته: »این استدلال که گاهی شنیده 
می شــود که مدیری را از اقوام و خویشــان 
منصوب می کنند و می گویند به دلیل اعتماد 
است، از اساس غلط است.« ایزدخواه به لزوم 
برخورد توسط رئیس جمهور با این موضوعات 
اشــاره کرد و گفت: »انتظار ما این است که 
شخص آقای رئیس جمهور با این نوع تفکر و 
استدلال مقابله مستقیم و واضح داشته باشند. 
دلیل نمی شود ما اقوام و خویشان را بیاوریم 
و بگوییم به دلیل اعتمادی است که به آن ها 
داریم. این غلط اســت و قحط الرجال نیست، 
کشور باید براساس قانون اداره شود نه رابطه 
ملکی عضو کمیسیون  فداحسین  شخصی.« 
امنیــت ملی هم در نطق میان دســتور خود 
برای عبور دولت ســیزدهم از بحران فامیل 

سالاری به رئیس جمهور پیشنهاد داده » به 
دفتر بازرســی ریاست جمهوری دستور دهید 
تا گزارش دقیقــی از این موضوع تهیه کنند 
و افرادی که براســاس نســبت های فامیلی 
سمت هایی را تصاحب کردند برکنار شوند.« 
قاسمی پور نماینده مردم مریوان در مجلس 
نیز با اشــاره به اینکه شاهد انتصابات فامیلی 
برخی از مسئولان ارشــد دولت در مناصب 
دولتی و خصوصی هستیم، گفته: »تا کی باید 

شاهد استفاده از رانت در انتصابات باشیم؟«
توصیه اصولگرایان به رئیس جمهور

برخی از ایــن انتصابات آنچنان عجیب بوده 
که انتقاد اصولگرایان را نیز به دنبال داشــته 
اســت. وزارت نفــت، وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعــی و وزارت آموزش وپرورش از 

نهادهایی هســتند که بیشــترین انتصاب به 
دلیل مجهول بودن ســوابق افــراد را دارند. 
غلامحسین مصباحی مقدم، از سیاست مداران 
اصولگرا که در مجمع تشــخیص مصلحت 
نیز عضویت دارد، بــا انتقاد از این اوضاع به 
رئیسی توصیه کرده از انتصاب های حاشیه دار 
در دولــت پرهیز کنــد. او در مصاحبه ای با 
خبرآنلاین گفته اســت: »حقیقت این است 
کــه در انتصابــات فامیلی به فــرض اینکه 
گیرد،  صــورت  شایسته ســالاری  رعایــت 
شبهه ناک اســت. شــبهه آن این است که 
همین شایسته سالاری و همین شایستگی ها 
را ممکن است فرد دیگری هم داشته باشد«.
احمــد توکلی هــم به دولــت توصیه کرده: 
»برخی وزارتخانه هــا در این روزها با توجه 
به شــرایط جامعه و امیدی که در میان مردم 
برای رفع مشــکلات کشــور صورت گرفته، 

مراقب انتصابات جدید باشند.«
واکنش رئیس جمهور به انتصابات 

رییس جمهور در جلســه هیئــت دولت در 
همین رابطه شــفاف و صریح از عدم وجود 
خط قرمزی در این زمینه ســخن گفته و از 
مردان کابینه خواسته است به شبهات پاسخ 

دهند. 
وی در اظهاراتــی صریح به انتصابات فامیلی 
در دولتــش واکنــش نشــان داده و تصریح 
کرده اســت: »بســترها و زمینه های فساد 
کــم و بیش در همه دســتگاه ها وجود دارد 
و یکــی از زمینه های بروز فســاد، موضوع 
بکارگیری نیروی انسانی است، لذا در جذب 
نیرو باید صرفاً بر کارآمدی و صلاحیت های 
قانونی و شــرعی تمرکز کرد و به همکاران 
خودمان نیز تاکید کنیم که از بکارگیری افراد 
به صرف آشــنایی و رفاقت و بدون توجه به 
شایســتگی ها خودداری کنند. باید به شدت 
مراقبت و صیانت نمود تا در زیرمجموعه شما 

هیچ فسادی رخ ندهد«.
رییس جمهــوری گرچــه از اعضای هیات 
دولت خود خواســته است با جدیت درباره به 
کارگیری نیروها در مجموعه مسئولیتی خود 
هوشیار باشــند اما وجود برخی شبهه افکنی 
ها را هم رد نکرده و تاکید کرده است: »وزرا 
و مسئولان اجرایی به خبرسازی و ادعاهای 
کذب، بلافاصله پاســخ دهند و اجازه ندهند 

ذهنیت منفی در جامعه بوجود آید.«

بینالملل

هدفایرانازمذاکره؛لغوموثرتحریمها
یک پژوهشگر ارشد مسایل استراتژیک خاطرنشان کرد:  
ما با آمریکایی ها در برجام در رابطه با موضوع هسته ای 
از یک طــرف و همچنین تحریم های مرتبط با آمریکا 
و شورای امنیت وارد مذاکره شدیم اما آمریکا حق ندارد 
به واســطه امضای برجام در مورد مسائل منطقه ای و 

موشکی این گونه برخورد کند.
ایســنا نوشت: دیاکو حســینی در تحلیل خود نسبت به 
زمان بندی اعلام شــده برای آغاز مذاکرات گفت: فکر 
می کنم این دوره از گفت وگوها مربوط به بازگشــت به 
برجام و اجرای کامل آن از مذاکراتی که منتج به شکل 
گیری برجام شد، مشکل تر باشد. زیرا پیچیدگی تحریم 

ها و سخت تر شدن آن دو برابر قبل است.
وی تصریح کرد: از طرفی ایران پیشرفت های هسته ای 
را در پی داشته از جمله غنی سازی ۶0 درصدی اورانیوم 
و حتی بالاتر از حد مجاز پیش بینی شــده در برجام، در 
نتیجه از طرف ایرانی هم موضوع پیچیده تر شــده و در 
نتیجه توافق درباره این که طرفین به برجام برگردند به 

لحاظ فنی سخت است.
این پژوهشــگر ارشد مســائل اســتراتژیک همچنین 
با اشــاره به مسائل سیاســی مرتبط با موضوع گفت : 
از ســویی دولت بایدن نیز به لحاظ سیاســی در ارتباط 
با مســائل موشــکی و منطقه ای مربوط بــه ایران با 
فشارهایی مواجه اســت که مجبور است توافقی را پی 

گیری کند که بگوید برای آمریکا ارزشمند است.
حسینی ادامه داد: از طرف دیگر در مورد ایران نیز همین 

طور اســت چرا که برخی از جمهــوری خواهان تهدید 
کردند که رئیس جمهور بعــدی آمریکا در صورتی که 
از میان جمهوری خواهان باشــد مجددا از برجام خارج 
می شوند، اکنون 3 سال تا انتخابات ۲0۲۴ آمریکا باقی 
است و مشخص نیست که دموکرات ها پیروز می شوند 
یا جمهوری خواهان. گرچه اکثریت در ســنا و مجلس 
نمایندگان جمهوری خواهان باشــند طبیعتا احیاء برجام 

مشکل خواهد بود.
ایران با گفت وگوهای تکمیلی در حوزه موشکی و 

منطقه ای موافق نیست، زیرا ...
وی خاطرنشــان کرد: باید در نظر داشــته باشیم ایران 
هم اطمینان ندارد که آمریکا پایبند به توافقات است یا 
خیر و در صورتی که مجددا از توافقی خارج شــود قطعا 
اقتصــاد ایران با چالش مواجه خواهــد بود، ضمن این 
که ایران با گفت و گوهای تکمیلی در حوزه موشــکی 
و منطقه ای موافق نیســت زیرا آمریکا به تعهد ســاده 
خــودش در برجام عمل نکرد  و شایســتگی ندارد که 

ایران بخواهد با آن ها وارد موضوع دیگری شود.
این کارشناس  مسائل بین الملل همچنین اظهار داشت: 
بنابراین بســیار سخت اســت که بگوییم گفت وگوها 
موفق خواهد بود یا خیر؟ علاوه بر تغییر رویکرد و رفتار، 
آمریکا به انعطاف از ســوی ایران هم نیاز دارد که باید 
از طرف مذاکره کنندگان ایرانی دیده شود. در واقع باید 
در ادامــه ببینیم آمریکا چه رویکردی خواهد داشــت و 
توقعات در برجــام را حین انجام گفت و گو و مذاکرات 

بالا نبریم چرا که این مساله کار را سخت می کند.
در چارچوب برجام دولت و مذاکره کنندگان می 

توانند درباره لغو تحریم ها گفت وگو کنند
حســینی تاکید کرد: واقعیت این است اگر از لغو تحریم 
ها صحبت می کنیم فعلا در چارچوب برجام است و در 
حال حاضر  دولت و مذاکره کنندگان مجوزی ندارند تا 
در چارچوب دیگری گفت وگو کنند. در واقع در چارچوب 
برجــام دولت و مذاکره کنندگان مــی توانند درباره لغو 

تحریم ها گفت و گو کنند.
وی افزود : برای جمهوری اســلامی ایران فی نفســه 
برجام صرف یک توافق بودن ارزشــی نداشته و ارزش 
برجام برای صرفا و موثراً لغو تحریم ها است. به همین 
دلیل اســت که ایران به این هســته اصلی توجه کرده 
و لغو تحریم را مورد تاکید قرار داده اســت تا به طرف 
مقابــل بگوید هدف از گفت وگوها و بازگشــت آمریکا 
به برجام برای اجرای تعهــد اصلی خود یعنی لغو موثر 

تحریم ها است.
این کارشناس مسائل بین الملل بیان کرد : ادبیاتی هم 
که توسط آقای باقری معاون وزارت خارجه و همچنین 
وزیــر خارجه دیدیم موید همین اســت که برجام را از 
منظر و لنز لغــو موثر تحریم ها می بینیم نه چیزی غیر 

از این.
دیاکو حسینی در ادامه درباره شروطی که از سوی ایران 
مطرح شده و این که آمریکا لغو تحریم ها را یکباره باید 
انجام دهد، گفت: لازم اســت اشاره کنم شرط نخست 

ایران پذیرش اشتباه از سوی طرف آمریکایی است که 
به نظــرم موضوع جدید و پیچیده ای نیســت چرا که 
دولت بایــدن از زمان کمپین انتخاباتــی تا تصدی در 
دولت جدید آمریکا بارها تاکید کردند که سیاست خروج 
ترامپ از برجام، اشتباه بود بنابراین می توان گفت این 
شــرط محقق شــده و ایران با این شرط می خواهد در 
دیپلماســی عمومی یادآوری کند ایــن آمریکا بوده که 

تعهداتش را اجرا نکرده و از برجام خارج شده است.
این پژوهشگر ارشد مسائل استراتژیک ادامه داد: شرط 
دیگــر ایران مبنی بر این که آمریــکا باید یکباره همه 
تحریم ها را لغو کند،  تحریم هایی اســت که در برجام 
مورد موافقت قرار گرفته و با روح برجام در تعارض است 
و طبیعتا شامل تحریم های دولت ترامپ هم می شود.  
ایــن موضوع در طرف ایرانی قابل درک اســت برخی 
تحریــم ها در دوره ترامپ بــا هدف نقض برجام وضع 
شــدند و تازگی ندارد، در نتیجه باید به زمانی برسند که 
طرفین بگویند بــه تعهدات خود بر می گردند که برای 
ایران به این معنا اســت که تحریم ها یکباره لغو شوند 
و به نظر می رســد این مساله در دوره گفت و گوهای 

بعدی مورد بررسی قرار می گیرد.
عدم پایندی به تعهدات ناتوانی و ضعف آمریکا را 

نشان می دهد
حســینی در ادامه ابراز داشت : مســاله دیگر ناتوانی و 
ضعف آمریکا است که دولتش نمی تواند تعهدی بدهد 
و به آن پایبند باشــد در حالی که اکثریت کشــورها در 

دنیا اگر دولت هایشــان تعهدی می دهند دولت بعدی 
نیز ملزم به آن تعهد است بنابراین، این که آمریکا قادر 
نیســت به تعهداتش پایبند بماند نقطه ضعف آنهاست 
و ایران حق دارد اطمینــان نکند که در آمریکا با تغییر 

دولت در برجام باقی می مانند یا خیر.
وی ادامه داد : واقع بین باشــیم که آمریکا از درون به 
گونه ای از هم گسیخته اســت که نمی تواند به ایران 
چنین تضمینی دهد، ما باید به این توجه داشــته باشیم 
که هدف از درخواست  تضمین این است که به آمریکا 
هشــدار دهیم او نمی تواند تضمین دهد و شایســتگی 
ندارد که خواستار مذاکره در زمینه های دیگر هم باشد.
هر بار آمریکا از برجام خارج شود به پرستیژ خودش 

آسیب زده است
این کارشــناس مسائل بین الملل همچنین با طرح این 
سوال که وقتی آمریکا نمی تواند تضمین دهد  و اگر سه 
سال دیگر مجدد از توافقی خارج شد، آیا ارزش دارد که 
با او وارد گفت و گو و یا توافق شویم؟ گفت: اولا در این 
سه ســال باقی مانده می توانیم تا اندازه ای از مزایای 
تجارت و لغــو تحریم ها هر چند محدود و ناقص بهره 
بگیریم و از نظر اقتصادی برای ایران مفید است. ضمن 
این که هر بار آمریکا از برجام خارج شــود به شهرت و 
پرســتیژ خودش آسیب زده است و خودش را بی اعتبار 
می کند و بــه آمریکا زیان می زند که علی رغم ده ها 
توافــق بین المللی اینگونه عمل می کند در واقع نوعی 

خودکشی تدریجی برای آمریکا محسوب  می شود.

حســینی خاطرنشان کرد : ایران هم نباید از این مساله 
چندان ناراضی باشد، زیرا دست به چنین اشتباهاتی زدن 
از سوی آمریکا می تواند وجهه خودش را زیر سوال ببرد 
و ایران می تواند از منظر حقوقی پی گیری کند و اعتبار 
و تصویر ایران را در پایبندی به تعهدات و دیپلماســی 

تقویت کند.
وی اظهار داشــت : اگر شــرایط فراهم شــود و زمینه 
مساعد باشد برای این که خواســته ایران محقق شود 
در آن شرایط اگر تضمینی هم در کار نباشد پیوستن به 

توافق ایرادی ندارد.
آمریکا حق ندارد به واسطه امضای برجام در مورد 

مسایل منطقه ای و موشکی اینگونه برخورد کند
این پژوهشگر ارشد مسائل استراتژیک همچنین یادآور 
شــد: ما با آمریکایی ها در برجــام در رابطه با موضوع 
هسته ای از یک طرف و همچنین تحریم های مرتبط 
با آمریکا و شورای امنیت وارد مذاکره شدیم اما آمریکا 
حق ندارد بواسطه امضای برجام در مورد مسائل منطقه 
ای و موشــکی اینگونه برخورد کنــد، البته ما هم باید 
توجه کنیم در خواســت لغو تحریــم ها در حوزه برجام 

باشد.
وی با بیان اینکه مــا در دوره اوباما یاد گرفتیم تحریم 
ها شبکه در هم تنیده هستند، گفت: آمریکایی ها زیاده 
خواهی کردند و می خواهند برجام منجر به تغییر برنامه 
منطقه ای و موشــکی ایران شــود طبیعتــا ایران هم 

خواستار لغو کلیه تحریم ها است.

جهانگیرزاده: نمایندگان با دو نفر از وزرا درباره این انتصابات صحبت کرده و 
تذکرات جدی داده اند و احتمالا هفته آینده یک یا دو نفر از وزرا برای پاسخ به 
سوالات مردم و نمایندگان در این باره به صحن علنی خواهند آمد و پاسخگوی 

سوالات مطرح شده در جامعه خواهند بود

,,
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۹۲پروندهقاچاقکالادرخراسانشمالیتشکیلشد

کاهشقیمتبرنجدرراهاست

معاون بازرسی و حمایت از مصرف کنندگان 
سازمان صمت خراسان شمالی از تشکیل ٩۲ 

پرونده قاچاق در این استان خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، علی وفاه خــواه، اظهار کرد:  طی 
چهــار هزار و 8۶1 مورد بازرســی و نظارت 
انجام شــده ٩۲ پرونده قاچاق به ارزش یک 
میلیارد و ۶5۶ میلیون و 11 هزار و 500 ریال 

تشکیل شد.
وی اظهارکرد: از مجموع شکایات انجام شده 

158 متخلف شناسایی شد.
وفاه خواه خاطرنشــان کرد: همشهریان در 
صورت مشاهده هر گونه تخلفی در بازار می 
تواننــد مراتب را از طریق تلفن 1۲۴ گزارش 

دهند.
تخلف ۵10 میلیون ریالی نانوایان در مهر 

ماه امسال
وی همچنیــن از تخلف 510 میلیون و 308 
هزار و 3۶5 ریالی نانوایان در مهر ماه امسال 
خبر داد و افزود: طــی ۴۲5 مورد نظارت بر 

عملکــرد واحدهای خبازی نــوع 1 و ۲ در 
استان، ۶٩ پرونده تخلف تشکیل شد.

این مقام مسئول ادامه داد: طی این بازرسی 
ها 8۷ مــورد تخلف در واحدهــای خبازی 
کشف شــد که گران فروشــی و عدم درج 

قیمت ها از عمده تخلفات در این دوره بود.
وی گفت: ســه مورد گرانفروشی و سه مورد 
عدم درج قیمت در واحد نانوایی سنگک و دو 
مورد عدم درج قیمت در واحد بربری کشف 

شده است.

دبیر انجمــن واردکنندگان برنــج گفت: با لغو 
ممنوعیــت واردات برنج و ورود محصول جدید 
بــه بازار قطعــا قیمت برنج خارجــی و ایرانی 

کاهش می یابد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، مسیح کشاورز در پاسخ به این سوال که 
آیا با لغــو دوره ممنوعیت فصلی واردات برنج، 
قیمت برنــج در بازار کاهــش می یابد یا خیر؟ 
گفــت: در دوره ممنوعیــت واردات فصلــی با 

کاهش برنج خارجــی در بازار مواجه بودیم که 
همیــن امر منجر به ایجاد حباب در بازار شــد. 
قطعــا ورود محصول جدید تاثیر خود را در بازار 
خواهد گذاشــت. اما میزان تاثیرگذاری آن در 
بازار به قیمت تمام شده جهانی این کالا و نرخ 

ارز نیمایی بستگی دارد.
وی ادامه داد: قیمت جهانی برنج به مولفه های 
بسیاری مرتبط اســت. یکی از آنها زمان خرید 
برنج اســت. اگر در فصل برداشت برنج خارجی 

اقدام به خرید کنیم قطعا می توانیم این برنج ها 
را با قیمت های بهتــری وارد بازارهای داخلی 
کنیــم. ولی وقتی ۴ ماه تجــارت برنج تعطیل 
می شود و تقاضای ایجاد شــده در بازار توسط 
صادرکننــدگان یکجا وارد بازار می شــود قطعا 

فروشندگان نیز قیمت ها را بالا می برند.
دبیر انجمن واردکنندگان برنج اضافه کرد: اگر 
قیمــت برنج خارجی در بازارهــای جهانی بالا 
نرود و نرخ ارز نیمایی نیــز افزایش نیابد قطعا 

قیمت برنــج خارجی در بازار داخلی شکســته 
خواهد شــد. در غیر این صورت ممکن اســت 

قیمت ها نســبت به قیمت های قبــل از دوره 
ممنوعیت بالاتر هم برود.

تکذیب واگذاری پروژه نهضت ملی مسکن به 
شرکت ترکیه ای

وزارت راه و شهرسازی واگذاری ساخت پروژه های نهضت ملی مسکن به سازندگان خارجی از جمله 
کوزو ترکیه را تکذیب کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری تسنیم، برنامه ریزی برای ساخت ۴ میلیون  
واحدی مسکونی طی چهار سال )تا سال 1۴0۴( از سوی دولت و اعلام آغاز ساخت ۲ میلیون واحد 
طی امسال و سال آینده باعث شده تا وزارت راه و شهرسازی به فکر ورود فناوری های نوین ساخت 

باشد و مذاکراتی را در این  رابطه با برخی شرکت های خارجی انجام دهد.
رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی هفته گذشته با بیان این که ساخت وساز مسکن در ایران در سطح 
3 است، گفته بود: این در حالی است که ساخت وساز در دنیا در سطح 8 انجام می شود. از سوی دیگر 
انتشار برخی شایعات در خصوص واگذاری پروژه های نهضت ملی مسکن به شرکت های خارجی از 
جمله شرکت ترکیه ای واکنش هایی را از سوی انبوه سازان و سازندگان مسکن به دنبال داشت. آنها 
این اقدام را بر خلاف منافع کشــور ارزیابی کرده و نســبت به نادیده گرفتن توان سازندگان داخلی 

اعتراض کردند.
پیگیری های تسنیم از وزارت راه و شهرسازی حاکی از آن است که تاکنون هیچ پروژه ای از نهضت 
ملی مسکن به سازندگان خارجی واگذار نشده است. اردیبهشت ماه امسال در قالب طرح ملی مسکن 
ســاخت 3500 واحد در اصفهان به شــرکت کوزو واگذار شد، این در حالی است که نیمه ماه جاری 
شــرکت عمران  بهارستان از آغاز عملیات بتن ریزی اولین پروژه نهضت ملی مسکن این شهر خبر 
داده و اعلام کرد:  این پروژه مجموعا شــامل احداث 3500 واحد مســکونی است که در فاز ۴ این 

شهر جدید در حال احداث است!
به گزارش تســنیم، شرکت ترکیه ای کوزو هم اکنون در حال ساخت و تکمیل واحدهای مسکن مهر 
پردیس در فاز 11 اســت. این پیمانکار طی سال های گذشته با شــرکت عمران پردیس اختلافات 
جدی داشت تا جاییکه سایت فاز 11 در چندین مرحله تعطیل شد. اسفند ماه سال ٩۶ شرکت ترکیه 
ای کوزو به دلیل آنچه اختلافات مالی با عمران پردیس عنوان شــده تمام فعالیت های خود را در 
فاز 11 مســکن مهر این شــهر متوقف کرد  که اثرات این اقدام پس از چهار سال گریبان متقاضیان 

را گرفته است.
اوایــل ماه جاری نیز مدیرعامل شــرکت عمران پرند با ارائه توضیحاتی دربــاره واریز مبالغی )۶۶ 
میلیارد تومان( به حســاب شرکت ترکیه ای کوزو، به تسنیم گفته بود: همه چیز را به صورت قانونی 

انجام داده ایم.
محســن وطن خواهی در خصوص واریز حدود ۶۶ میلیارد تومان به حســاب شرکت ترکیه ای کوزو، 
اظهار کرد: برای پروژه های طرح ملی مســکن در شــهر پرند در دو مرحله مناقصه  انجام دادیم؛  به 
دلیل قیمت های پایین -ســاخت- واحدهای طرح اقدام ملی، هیچ کس در این مناقصه ها شــرکت 

نکرد.
وی با بیان این که قیمت اجرای اســکلت و ســفتکاری هر مترمربع واحد مســکونی بین 1.8 تا ۲ 
میلیون تومان اســت، ادامه داد: وقتی قرار است ســاخت واحدها با روش صنعتی سازی انجام شود، 

هزینه ها کاهش می یابد.
وی افزود: شرکت ترکیه ای کوزو قدرتمند است و می تواند بیاید کار را جمع کند، اما برخی پیمانکاران 

داخلی نمی توانند در پروژه ها هزینه کنند.
مدیرعامل شــرکت عمران پرند یادآور شــد: بــرای تجهیز کارگاه در قبــال ضمانت نامه باید پول 

می دادیم؛ این کار را انجام داده ایم. همه چیز به صورت قانونی انجام داده ایم.
وطن خواهی تاکید کرد: کوزو تنها شــرکتی است که در زمینه ساخت واحدها آبروی دولت را خواهد 

خرید.
وی یادآور شد: شرکت کوزو ۲۲00 واحد طرح ملی مسکن را در شهر پرند می سازد.

اپل  مجبور به پرداخت غرامت به کارمندان خود 
شد

شرکت اپل، غول فناوری آمریکا، قرار است ۲٩.٩ میلیون دلار به علت نقض قوانین کار به کارمندان 
خود در کالیفرنیا به عنوان غرامت بپردازد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از راشاتودی، شرکت اپل، غول فناوری آمریکا، قرار است 
۲٩٫٩ میلیون دلار به علت نقض قوانین کار به کارمندان خود در کالیفرنیا بپردازد.

اپــل این کارمنــدان را مجبور می کرد تا پس از پایان شــیفت های کاری، کیف های خود را جهت 
بازرسی “ضد سرقت” در اختیار نگهبانان بگذارند و زمان زیادی را معطل شوند.

روز جمعه، وکلای حدود 15 هزار نفر از کارمندان و کارگران اپل از یک قاضی فدرال خواســتند تا 
توافق برای پرداخت این غرامت را تایید کند، توافقی که پس از هشــت ســال پیگیری قضایی به 

نتیجه رسید.
کارمندان 5۲ فروشــگاه اپل استور در ســال ۲013 این شکایت دسته جمعی را مطرح و ادعا کردند 
کــه این غول فناوری با عدم پرداخت غرامت به کارکنان برای چک کردن کیف های خود، قوانین 
کالیفرنیا را نقض می کند. طبق اسناد دادگاه، فرآیند بازرسی از کارمندان بین پنج تا ۲0 دقیقه و در 

شلوغ ترین روزها تا ۴5 دقیقه طول می کشید.
وکلای این پرونده که توسط بلومبرگ مشاهده شد، گفتند در نتیجه توافق حاصله، هر کارمند 1۲8۶ 

دلار به عنوان غرامت دریافت خواهد کرد.
در نوامبر ســال ۲015، اپل موفق شد در دادگاه منطقه ای ایالات متحده در ناحیه شمالی کالیفرنیا 
پیروز شــود. در آن زمان، قاضی مدعی بود که کارمندان ترجیح می دهند کیف هایی را به محل کار 

بیاورند و خود را تحت بازرسی شرکت قرار دهند.
با این حال، اپل مدعی بود که بازرسی کیف ها برای اطمینان از این که شاغلان دستگاه های دزدیده 

شده را پنهان نمی کنند، ضروری است.
این حکم ســال گذشته لغو شد یعنی زمانی که دادگاه تجدیدنظر ناحیه نهم رای داد که این شرکت 
موظف اســت به کارمندان خود برای مدت زمانی که برای چک کردن وســایل و کیف های خود 

معطل شده اند، غرامت پرداخت کند.
اپل در این توافق اعلام کرد که سیاست بازرسی خود را در دسامبر سال ۲015 متوقف کرده است.

 ستاد تنظیم بازار مسئول بررسی 
قیمت گذاری خودروها شد

وزیر صمت گفت: بررسی قیمت گذاری خودروها به ستاد تنظیم بازار سپرده شده و این ستاد درباره 
این موضوع تصمیم گیری خواهد کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، سید رضا فاطمی امین با تاکید بر حمایت 
همه جانبه دولت از صنایع خودروسازی کشور اظهار کرد: سودآوری این صنعت برای دولت سیزدهم 

اولویت ویژه ای دارد و ما با تمام توان این هدف را پیگیری می کنیم.
وزیــر صمت گفت: یکــی از اهداف اصلی که این وزارتخانه با همکاری دیگر دســتگاه ها و اهتمام 

خودروسازان کشور پیگیری می کند، افزایش تیراژ و تولید خودرو است.
وی با اشــاره به اخباری که درباره تعیین قیمت خودروها در روزهای اخیر منتشر شده است، افزود: 
بررســی قیمت گذاری خودروها به ســتاد تنظیم بازار سپرده شده و این ســتاد درباره این موضوع 

تصمیم گیری خواهد کرد.

ضبط 3 کانتینر تخم مرغ وارداتی از ترکیه 
سه کانتینر تخم مرغ ترکیه ای موجود در انبار شرکت پشتیبانی امور دام تهرانپارس ضبط و ترخیص 
آن منوط به بررسی و موافقت سازمان غذا و دارو شد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرگزاری تسنیم بر اساس نامه دامپزشکی استان تهران جلوی خروج و جابه جایی سه کانتینر تخم 
مرغ ترکیه ای در تهران و با ورود بازپرســی دادســرای عمومی و انقلاب تهران ناحیه ۲۲ ) جرایم 
اقتصادی(  گرفته شــد. این ســه کانتینر تخم مرغ ترکیه ای در انبار شــرکت پشتیبانی امور دام در 

تهرانپارس ضبط و ترخیص آن منوط به انجام آزمایشات و موافقت سازمان غذا و دارو شده است.

خبر

در گفتگوی »صبح امروز« با یک مسئول در شورای اسلامی کار کشور مطرح شد؛

دستمزد توافقی؛پشت کارگر خالی می شود
حــدود دو هفته پیش بود 
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عضو  بیگی،  محمد  که 
کارگری  فراکســیون 
مجلــس یازدهــم به 
موضــوع ارتقــاء بهره 
مندی کارگران از حقوق و 
در  مرتبــط  مزایــای 
حوزه هــای مختلف تاکید 
داشــت و معتقــد بود که 
توجــه به تامیــن امنیت 
اشتغال  کارگران،  شــغلی 
پایدار کارگری، جلوگیری از قراردادهای سفید 
امضاء و نظــارت و ارزیابــی در حوزه امنیت 
فضای کسب و کار از جمله مطالباتی است که 
وزیر باید بر آن توجه ویژه داشــته و از نقش 
مشاوران و سیســتم نظارتی و ارزیابی دقیق 
اســتفاده نماید، چرا که برخــی از کارگران از 
شــدت نگرانی برای ادامه اشتغال این روزها 

درگیر اضطراب و استرس فراوان هستند.
اما در مقابل نوزدهم آبان ماه طرحی توســط 
38 نماینده مجلس امضا شد که نه تنها منافع 
کارگــران را نادیده گرفته، بلکــه قانون کار 
را بــه نفع برخی کارفرمایــان و یا به عبارتی 

استثمارگران کارگری تغییر داده است.
بر مبنای این طرح، کارگاه روستایی از شمول 
مــاده ۴1 قانون کار و یا بــه عبارتی دیگر از 
شــمول حداقل مزد قانون کار خارج می شوند. 
به عقیــده نمایندگان کارگــری تصویب این 
طرح، پاشنه آشــیل اجرایی شدن برای کلیه 
کارگاه های زیر ده نفر جمعیت است. اقدامی 
که میتواند بیش از 500هزار خانواده کارگرانی 
کــه در ایــن کارگاه ها فعالیــت میکنند را با 

چالش مواجه کند.
حداقل قانون کاری که تنها یک سوم 

هزینه های جاری است
بد نیست در همین ابتدای گزارش اشاره کنیم 
دستمزد کارگران در ســال 1۴00 برای یک 
خانواده 3.3 نفری بالــغ بر 3.5میلیون تومان 
در نظر گرفته شــده است، اما همین مبلغ نیز 
شاید تنها یک سوم هزینه های جاری معیشت 
یک خانواده را تامین کند. پس عملا تصویت 
طرحی که بــه توافق بین کارفرمــا و کارگر 
در خصــوص پرداختی حقوق منجــر گردد، 
طرحی کــه به نوعی می تــوان آن را »ارزان 
ســازی نیروی کار« نامید؛ بخش عظیمی از 
جامعه کارگری را دچار اضطراب و شاید بیکار 

می کند. 
هفته گذشــته نیز حسین حبیبی، عضو هیئت 
مدیره کانون عالی شوراهای اسلامی کار، در 
نامه ای به کارگران و روســای سه قوه، یادآور 
شــد که ۴0 نماینده ای که این طرح را امضا 

کرده اند، قانون بدون عدالت که فاقد شــرافت 
است را تصویب می کنند.

پشت پرده طرح جنجالی
در این خصوص مشــاور حقوقی کانون عالی 
شورای اسلامی کار کشور با افشای این مطلب 
که »شروع این جریان نشــات گرفته از یک 
موسســه خیریه در اصفهان است« در گفتگو 
با »صبح امروز« می گوید: یک موسسه خیریه 
در اصفهان با رایزنی و لابی با یک ســری از 
نمایندگان مجلس اصفهــان و اتاق بازرگانی 
برخی از اســتان ها و شهرهای دیگر، به دنبال 
آماده سازی ذهنیت ها در خصوص کارگاه های 
روستایی و در راس آن کارگاه های قالی بافی 
بود تا آنها را از مشــمول مــاده۴1 قانون کار 
شدن، مســتثنی کنند. چراکه خود این خیریه، 
چندین ســال اســت از روســتائیان در حوزه 
قالی بافی و ... اســتفاده و به نوعی بهره کشی 
می کنــد، بنابراین رئیس موسســه خیریه به 
دنبال این موضوع اســت که مزد پرداختی به 
روستائیان را به ســمت و سوی توافقی شدن 
پیش ببرد تا سود بیشتری عاید مجموعه خود 

شود.
ماده 41 قانون کار

احسان ســهرابی ادامه می دهد: بر اساس ماده 
۴1 قانون کار، شــورای عالی کار همه ســاله 
موظف اســت میزان حداقل مــزد کارگران را 
برای نقاط مختلف کشــور و یا صنایع مختلف 
با توجه بــه معیارهایی تعیین نماید. در تبصره 
یک این ماده، شاخص تورم را تا قبل از برنامه 
پنجم بانک مرکــزی اعلام می کرد. از ابتدای 
برنامه پنجم، پیش بینی شــد کــه مرکز آمار 
ایران، مرجعی برای شاخص تورم باشد. هرچند 
که هرساله تفاوت داده های آماری در خصوص 
شاخص های تورمی، فی مابین بانک مرکزی و 
مرکز آمار ایران وجود دارد و به نوعی به نحوه 

محاسبه این شاخص ها نیز نقد وارد است.
عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شــورای 
اســلامی کار خراســان رضوی با اشــاره به 
تبصــره۲ ماده ۴1 قانــون کار مطرح می کند: 
تبصره ۲ در خصوص شــاخص بانک مرکزی 
در خصوص خانواده 3.3 نفری یا  ۴نفره است 
که تلفیق ایــن دو تبصره وضعیت ماده ۴1 را 

مشخص می کند.
وی می افزایــد: 3 ســال قبل مقــرر گردید 
گزارشات انستیتو تغذیه، رفرنسی برای هزینه 
معیشــتی خانوارها معین گــردد و نمایندگان 
کارفرمایان و کارگــری بر این موضوع اجماع 
کردند و به نتیجه رســیدند که همین موضوع، 
ملاک عمل باشــد. اکنون هم، انستیتو تغزیه 
3سال اســت که اعلام می کند سبد معیشتی 
یک خانواده 3.3نفری قریب به ٩میلیون تومان 

است. 
ســهرابی بیان می کند: همچنیــن در اصلاح 
قانــون کار قبلی نیز که پیــش نویس آن در 
برنامه پنجم داده شــد، تبصــره 3با مضمون 
تبعیــت اقتصادی مطرح که خوشــبختانه در 

برنامه ششم از دستور کار خارج شد.
حداقل ها برای زنده ماندن

وی بــا تاکید بر اینکه »آنچه که در شــورای 
عالی کار اتفاق می افتد، حداقل ها است که یک 
خانواده 3.3نفری کارگری برای زنده ماندن به 
حداقل چه حقوقی نیــاز دارد، که همان مبلغ 
مصوب هم اختلاف فاحشــی با واقعیت های 
شــاخص تورمــی دارد و اصــلا در مورد مزد 
منطقه ای نیســت« ابراز می کند: آنچه که در 
شــورای عالی کار اتفاق می افتــد، حداقل ها 
اســت که باید پرداخت گردد و قابلیت کاهش 
ندارد. زمانی در مــورد مزد منطقه ای صحبت 
می کنیم که حداقــل قانون کار پرداخت گردد 
و مزد منطقه ای بر اســاس شــاخص ضرایب 

کلانشهرها به آن اضافه گردد.
ســهرابی تاکید می کند: عملکــرد نمایندگانی 
که این طرح را امضا کردند، قابل نقد اســت، 
چراکــه جامعه هــدف را در نظــر نگرفته اند. 
بنابراین این طرح کاملا ضد کارگری اســت و 
بدون شک باعث می شود، مردم طبقه کارگری 
فقیرتر شوند. با توجه به فرمایشات مقام معظم 
رهبــری، طرح هایی که از ســمت دولت ارائه 
می شــود، باید پیوست عدالت داشته باشد و در 
این طرح ناپخته، به هیچ عنوان عدالت مدنظر 

قرار نگرفته است.
مشــاور حقوقی کانون عالی شورای اسلامی 
کار کشــور می گوید: در چنین شــرایطی که 
رکود حاکم است و مردم برای معیشت مشکل 
دارند، ارائه طرح های اینچنینی و ضدکارگری، 
رضایتمنــدی بیش از ۶0میلیــون نفر خانواده 
کارگری را متزلزل می کند و در ســطح کشور، 
باعــث چالش و بحران خواهد شــد. بنابراین 
بدون شــک باید از دســتور کار کمیســیون 

اجتماعی خارج و عملیاتی نشود.
وی تاکید می کند: پیشنهاد می کنم نمایندگان 
مجلس به جای اینچنین طرح هایی که ریشه 
کارگــران را هــدف می گیرد، ذهــن خود را 
متمرکز بر احیای طرح های مسکوتی که عقیم 

مانده است، کنند.
تبعات اجرایی شدن این طرح

سهرابی در خصوص تبعات اجرایی شدن این 
طرح با اشــاره به اینکــه »تصویب این طرح 
زمینه های مهاجرت روســتائیان به شهرها را 
فراهم می کند و در شــرایطی که باید به دنبال 
مهاجرت معکوس باشــیم، باید با عدم ایجاد 
رضایت مندی، شــاهد مهاجــرت چند برابری 

روســتائیان به حاشیه شهرها شــویم« ادامه 
می دهد: بر مبنای مرکز بهداشــت جهانی یک 
فرد عادی برای زنــده ماندن ۲۴00 کالری و 
یــک کارگر که فعالیت بدنــی دارد به ۲۶00 
کالری نیاز دارد. مــن بر مبنای ۲3۴۶ کالری 
و 1۶ کالای اساســی بررسی میدانی در سطح 
شــهر مشهد انجام دادم، که بر اساس آن یک 
فرد تنهــا برای زنده مانــده در یک ماه، یک 
میلیون و ۲00هزار تومان هزینه معیشت دارد. 
ایــن رقم را برای یک خانــواده 3.3 نفری در 

نظر بگیرید! 
وی ادامه می دهد: بنابراین مزد مبنای ۲میلیون 
و ۶50 هزار تومان، حداقل پرداختی حقوق به 
یک کارگر اســت و واقعا کمتــر از این مبلغ 
فاجعه اســت. با همین مبلغ هم، نه سرانه ای 
برای اجاره خانه و نه تفریح و... در نظر گرفته 
می شــود. تصویب طرح توافق بر سر مزد مبنا 
سو تغزیه، بیماری، آسیب های اجتماعی و حتی 

مشکلات فرهنگی را در پی دارد.
مشــاور حقوقی کانون عالی شورای اسلامی 
کار کشــور در پایان بنــدی صحبت های خود 
با اشــاره به اینکه »اجرایی شــدن این طرح، 
ســقوط آزاد جامعه کارگری در فقر اســت« 
تاکید می کند: هر چند در این طرح کارگاه های 
روستایی مدنظر اســت، اما موضوع این است 
که درواقع این طرح، پاشــنه آشیلی است که 
بــه زودی ماده 1٩1 قانون کار را دوباره احیا و 
کلیه کارگاه های زیر 10 نفر را در کلان شهرها 

و شهرها از شمول قانون کار مستثنی کنند. 
طرحی که برای به کرسی نشاندن مزد 

توافقی 
در اینجا بد نیســت اشاره ای داشته باشیم که 
ظاهرا طرحی که برای به کرسی نشاندن مزد 
توافقی ارائه شــده، قرار اســت به عنوان یک 
تبصره جدید به ماده ۴1قانون کار)ماده تعیین 
حداقل دســتمزد کارگری( اضافه شود. در این 
خصوص نیز حسین حبیبی )عضو هیات مدیره 
کانون عالی شــوراهای اسلامی کار کشور( از 
لفظِ »خیانت« اســتفاده می کنــد و می گوید: 
از قول من بنویســید ایــن خیانت را کارگران 
نمی بخشــند؛ اگر طرح الحاق یک تبصره به 
ماده ۴1 قانــون کار را پس نگیرند و مختومه 
اعلام نکنند، کارگران نمی بخشــند و ساکت 
نمی نشــینند و با همه تــوان اعتراض خواهند 
کرد؛ ما اجازه نمی دهیم، مهم ترین دســتاورد 

تاریخی مان را تعدادی نماینده  به تاراج ببرند.
نگاهی به دلایل توجیهی یک طرح 

غیرکارشناسی
در پایان ایــن گزارش نگاهــی به دلایل 
توجیهی این طرح غیر کارشناسی داریم. در 
بخشی از مقدمه طرح آمده است: » امروزه 

اصلی ترین دغدغه های کشــور،  از  یکــی 
معضل اشتغال در دو وجهِ بیکاری و مشاغلِ 
غیررســمی اســت. مطابق آمــار موجود، 
جمعیــت بیکاران به طور پیوســته افزایش 
یافته اســت. به دلیل بیکاری گســترده، به 
ویژه در مناطق روستایی، نسبت روستاییان 
به جمعیت کشــور طی سی سال گذشته از 
۴5 درصد به ۲5 درصد کاهش یافته است. 
88 درصد روستاییان در مشاغل غیررسمی 
که فاقد مزایای بیمه و بازنشســتگی است، 
مشغول به کارند. سازمان جهانی کار اظهار 
می دارد که قوانین بایــد به صورتی تنظیم 
شــوند که درصد مشــاغل غیررسمی روبه 
کاهش باشد. طی 8 ســال گذشته، نسبت 
شــاغلین غیررســمی از ۴5 درصد به ۶0 

درصد افزایش یافته است.
هزینه های تولید در روســتا بیشــتر از شهر 
اســت چراکه هزینه هــای حمل ونقل مواد 
اولیه، فروش محصولات، تامین و دسترسی 
به نیروی متخصــص و کمبود امکانات در 
مناطق روســتایی بالاتر اســت؛ به همین 
علــت، ســرمایه گذاری در روســتا صرفه 
اقتصادی ندارد و به واســطه بیکاری ناشی 
از آن به عنوان عامل اصلی، موج مهاجرت 
و انحطاط روستاها و مناطق محروم فراهم 

آمده است.
ماده ۴1 قانون کار تاکید دارد میزان حداقل 
مزد کارگران برای نقاط مختلف کشــور و 
یا صنایع مختلف تعیین گــردد زیرا هزینه 
زندگی در هر منطقه با منطقه دیگر متفاوت 
اســت. هزینه زندگی در روســتا به مراتب 
کمتر از هزینه زندگی در شــهر است ولی 
شــورای عالی کار اصرار به یکســان بودن 
دستمزد در شهر و روستا دارد که باعث کم 
شدن اشتغال در روستا و از بین بردن صنایع 
کوچک شده است…پیشنهاد می شود یک 
تبصره به ماده ۴1 قانون کار الحاق شود که 
برای روستاییان این قانون مصوب شود که 
با دســتمزد توافقی، از مفاد این ماده قانونی 
مستثنا شوند ونسبت به دستمزد دریافتی از 

خدمات بیمه استفاده نمایند.«
و اما متن طرح؛ افــزودن تبصره ای به نام 
تبصره ۲ به ماده ۴1 قانون کار با این متن: 
»کارفرمایان مشاغل ایجاد شده در روستاها 
با کمتر از 10 نفر کارگر از شــمول حداقل 
مزد موضوع تبصره یک این ماده مســتثنا 
می باشــند. پرداخت مزد، حق بیمه و سایر 
مزایای متعلقــه ی کارگران این مشــاغل 
براســاس قرارداد فی مابین بوده و صندوق 
تامین اجتماعی متناســب با مبلغ دریافتی، 

ملزم به ارائه خدمات است.«
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ناهنجاری پای پرانتزی به چه علت رخ می دهد؟ 
مهسا ایزدخواه، کارشناس آسیب شناسی ورزشی

هنگامی که قــوزک پای خود را در حالت ایســتاده به هم نزدیک 
می کنید و فاصله  بین زانوهای شما، از وضعیت طبیعی بیشتر باشد، در 

این حالت شما دارای پای پرانتزی هستید.
پای پرانتزی در دوران پس از تولد تا ۲ ســالگی، طبیعی اســت که 
جای نگرانی چندانی ندارد اما تداوم این حالت پس از ۲ سالگی نیاز 

به درمان خواهد داشت.
علت ایجاد پای پرانتزی در دوران نوجوانی می تواند یک بیماری بنام 
راشیتیسم باشد، که در آن به علت کمبود ویتامین D ساختار استخوان 

نرم و منعطف می شود.
در بزرگسالان، آرتروز می تواند هم علت و هم نتیجه  پای پرانتزی باشد، زیرا زمانی که غضروف داخل 
زانو تخریب شود، می تواند باعث خمیدگی زانو به سمت بیرون شود که در نتیجه ی این پدیده، آسیب 

بیشتری به زانو وارد می شود.
از دیگر دلایل ایجاد پای پرانتزی می توان به موارد زیر اشاره کرد:

راه رفتن زودرس کودک، چاقی یا اضافه وزن، عفونت اســتخوان، تومورهای استخوانی، زخم و آسیب 
فیزیکی و جوش خوردن نامناسب در پاسخ به آن  

روش های درمان این ناهنجاری بسیار است که در زیر به اختصار توضیح می دهیم:
استفاده از صندل و کفی کفش های طبی و مخصوص

حرکات اصلاحی، اســتفاده از آتل، گچ گیری، در موارد شــدید جراحی بــرای اصلاح ناهنجاری های 
استخوانی

درمان بیماری هایی که باعث پای پرانتزی شــده اند، که در افراد سالمند آرتروز زانو است و با تمرینات 
ورزشی که درد و ضعف عضلات را رفع می کند این ناهنجاری هم به مرور کمتر می شود.

خبر

مهار آتش سوزی مهیب انبار و فروشگاه لباس 
در مشهد

 معاون عملیات آتش نشانی مشهد از مهار آتش سوزی مهیب انبار و فروشگاه لباس در خیابان احمد آباد 
این شهر با تلاش آتش نشانان چندین ایستگاه خبر داد.

 به گزارش »صبح امروز« آتشــپاد دوم مهدی رضایی با بیان این مطلب، اظهار کرد: این حادثه حوالی 
ظهر روز شــنبه بیست و دوم آبان ماه 1۴00 به سامانه 1۲5 اطلاع رسانی شد که با توجه به حساسیت 
موضوع، ســتاد فرماندهی بلافاصله قریب به ۲5 نفر از پرسنل ایستگاه های 3 و 51 این سازمان را به 
همراه بیش از 8 خودرو سبک و سنگین اطفا حریق و امداد و نجات به محل حادثه در خیابان احمدآباد 

این شهر اعزام کرد.
معاون عملیات آتش نشانی مشهد افزود: با حضور آتش نشانان در محل مشخص شد، حریق در قسمت 
زیر زمین این مجموعه رخ داده بود که دود و شــعله های ناشی از آتش سوزی به سایر طبقات سرایت 
کرده بود که بلافاصله نیروهای اعزامی ضمن مهار حریق از ســرایت آتش به سایر به ساختمان های 

مجاور جلوگیری بعمل آوردند.
آتشپاد دوم مهدی رضایی خاطر نشان کرد: خوشبختانه در این حادثه به کسی آسیبی نرسیده و علت این 
حریق توســط کارشناسان مربوطه در دست بررسی است و نیروهای اعزامی پس از ایمن سازی کامل 

محل به ماموریت خویش پایان داده و به ایستگاه های خود مراجعت کردند.

واکسن های نسل جدید »کووید-۱۹« سرماخوردگی 
را نیز هدف قرار می دهند

محققان بریتانیایی می گویند نســل بعدی واکســن های »کووید-1٩« می توانند در برابر ویروس های 
خانواده کرونا که از قبل موجود بودند و عامل سرماخوردگی هستند نیز محافظت ایجاد کنند.

 ایسنا به نقل از نیو اطلس نوشت: محققان بریتانیایی در حال بررسی گروهی از کارکنان مراقبت های 
بهداشتی، با مقاومت عجیب و غریبی که از قبل در برابر عفونت کووید-1٩ داشتند، آنتی ژنی جدیدی 

برای نسل بعدی واکسن های کووید-1٩ کشف کردند.
محققان حدس می زنند نســل بعدی واکسن هایی که از این آنتی ژن استفاده می کنند می توانند به طور 
بالقوه در برابر همه ویروس های خانواده کرونا از جمله آنهایی که عامل سرماخوردگی هستند، محافظت 
ایجاد کنند.واکسن ها با ارائه  یک مولکول به بدن کار می کنند که به سیستم ایمنی کمک می کند تا نحوه 
شناسایی پاتوژن های خاص را بیاموزد. این مولکول ها به عنوان آنتی ژن یا تولیدکننده آنتی بادی شناخته 
می شوند و آنتی ژن بزرگی که اولین نسل از واکسن های کووید-1٩ مورد هدف قرار دادند، پروتئین بدنام 
سنبله کروناویروس اســت.با نگاهی به نسل بعدی واکسن های کووید-1٩، محققان فراتر از پروتئین 

سنبله می روند و آنتی ژن های جایگزین را بررسی می کنند.
این تحقیق جدید با مطالعه گروهی از کارکنان کادر درمان در بریتانیا آغاز شــد که به  شــکل عجیبی 

با وجود سطوح بالای قرار گرفتن در معرض ویروس کرونا، مدام نتیجه آزمایش شان منفی می شود.
نتیجه آزمایش های رایج آنتی بادی و PCR این گروه به طور مداوم منفی می شد، با این حال، محققان 
برخی از نشــانگرهای خونی را که حاکی از ابتلا به عفونت کووید-1٩ درآنها بود را شناســایی کردند. 
 »۲-SARS-CoV« ایمنی که به طور خاص برای هدف قــرار دادن ویروس T افزایش ســلول های
طراحی شده بودند، شناسایی شد که نشان می دهد این کارکنان کادر درمان به طور بالقوه عفونت سطح 

پایینی را تجربه کرده اند، اما توانسته اند به نحوی با آن مقابله کنند.
»لئو سوادلینگ« نویسنده اصلی این مطالعه جدید توضیح می دهد: ما می دانیم که برخی از افراد برخلاف 
قرار گرفتن در معرض ویروس، ســالم باقی می مانند. چیزی که ما نمی دانســتیم این است که آیا این 
افراد واقعاً توانســته اند به طور کامل از ابتلا به ویروس جلوگیری کنند یا اینکه به طور طبیعی ویروس 
را قبل از اینکه با آزمایش های معمول قابل تشــخیص باشــد، شکست داده اند و با نظارت شدید روی 
کارکنان کادر درمان برای تشخیص نشانه های عفونت و پاسخ های ایمنی، گروهی را با این نوع خاص 
از پاســخ سلول T شناسایی کردیم.سلول های T شناسایی  شــده در این مطالعه برای هدف قرار دادن 
پروتئین های غیرســاختاری که در مراحل اولیه چرخه زندگی ویروس نقش دارند، آموزش داده شده اند. 
این پروتئین ها بخشــی از مجموعه رونویسی تکثیر ویروس هستند که بیشتر به عنوان پروتئین های 
تکثیر نامیده می شــوند.جالب تر از همه اینکه ایــن پروتئین های تکثیر خاص در همه کرونا ویروس ها 
مشترک هستند. بنابراین محققان فرض را بر این گذاشته اند که افرادی که این نوع از پاسخ سلول های 
T قدرتمند را دارند که این پروتئین ها را هدف قرار می دهند، ممکن است اخیراً در معرض یک ویروس 
کرونای بی ضررتر مانند سرماخوردگی قرار گرفته باشند.»سوادلینگ« می گوید: مناطقی از ویروس که 
این ســلول های T شناسایی می کنند، در بین سایر اعضای خانواده کرونا ویروس مانند مناطقی که هر 
ساله باعث سرماخوردگی می شوند، رایج است. بنابراین قرار گرفتن در معرض سرماخوردگی ممکن است 
به این افراد در برابر ویروس کووید-1٩ کمک کرده باشد و کفه ترازو را به نفع سیستم ایمنی بدن آنها 
پایین آورده باشد و ویروس را قبل از شروع تکثیر از بین برده باشند.این یافته ها بر اساس یک فرضیه 
رو به رشد اســت که می گوید یک پاسخ ایمنی مشترک بین ابتلا به کووید-1٩ و کرونا ویروس های 
رایج دیگر وجود دارد. مطالعه اخیر دانشــگاه »اســتنفورد« حدس می زند قرار گرفتن قبلی در معرض 
کروناویروس هایی که باعث سرماخوردگی می شوند، ممکن است توضیح دهد که چرا برخی از افراد به 

شکل های خفیف یا حتی بدون علامت به کووید-1٩ مبتلا می شوند.
اما امیدوارکننده ترین مفهوم این مطالعه، این گمان است که این پروتئین های تکثیر می توانند به عنوان 
آنتی ژن در واکسن های آینده کووید-1٩ گنجانده شوند.»مالی ماینی« نویسنده ارشد این مطالعه جدید 
می گوید: واکســنی که سلول های T را برای هدف قرار دادن این پروتئین های تکثیر تحریک می کند، 
ممکن است در برابر همه ویروس های کرونای فعلی از جمله آن هایی که باعث سرماخوردگی می شوند، 
محافظت ایجاد کند.وی همچنین اشاره می کند که واکسن آینده علاوه بر آنتی ژن های پروتئین سنبله 
شــامل این آنتی ژن های جدید نیز می شود. این واکسن ها یک سیستم مکمل با آنتی بادی هایی ایجاد 
می کنند که برای تشخیص سریع پروتئین سنبله و سلول های T حافظه که این پروتئین های تکثیر را 
هدف قرار می دهند، آموزش دیده اند.»ماینی« می گوید: سلول های T که ماشین های تکثیر ویروس را 
تشخیص می دهند، یک لایه حفاظتی اضافی ایجاد می کنند که توسط واکسن های فعلیِ بسیار کارآمد 
ایجاد می شود. این واکسن دوگانه، انعطاف پذیری بیشتری در برابر جهش ها ایجاد می کند و از آنجایی 
که سلول های T می توانند به طور باورنکردنی عمری طولانی داشته باشند، همچنین می توانند ایمنی 

طولانی تری را ایجاد  می کند.

یادداشت

تجارتچراغخاموش»اهدایتخمک«؛معاملهایبرایفروش»مادری«

مسعودپزشکیان:

ازدواجوفرزندآوریشغللازمداردنهقانون

بانــوان زیر 30 ســال، با اهــدای تخمک، ۴ 
میلیون دریافت کنید« جمله  نوشته شده روی 
برگه  شیشــه ایســتگاه اتوبوس است؛ اگرچه 
نرخ تعیین شــده در آن بسیار پایین است و با 
جست وجو در فضای مجازی می توان نرخ چند 
برابری نیز برای آن پیدا کرد، اما هر زن جوانی 
با عبور از کنار ایســتگاه اتوبــوس، نگاهی به 
آن انداخته و شــاید در ذهن خود نیز به معامله 

پنهانی در این باره فکر کند.
ایســنا نوشت: از آنجا که زیر سایه نبود قوانین 
شــفاف و نظارت قوی بر هر فرآیندی، امکان 
سوءاســتفاده و ایجاد واسطه هایی برای دلالی 
فراهم می شــود؛ مدتهاســت فرآینــد اهدای 
تخمــک نیز کــه تصور می شــد بــا اهداف 
»دگردوســتانه« انجــام می شــود، تبدیل به 
تجارتــی چراغ خاموش برای زنانی شــده که 
اینگونــه تامیــن معاش می کننــد و بعضا در 
تبلیغات آن نیز از این عرصه رها شده تجاری، 
به عنوان »فرصت شــغلی« برای زنان جوان 

یاد می شود.
اشــتراک حس مادری و فراهم کردن شرایط 
مادر شدن برای هم نوع خود، رفتاری شایسته 
تقدیر اســت که انتظار می رود با اهداف »دگر 
دوســتانه« نیز انجام شــود؛ در این میان اما 
به گفته کارشناسان در ســایه خلاء قوانین و 
ســکوت مراکز درمانی که واقــف به این امر 
هســتند، پای ســودجویان و دلالان به این 
عرصه باز شــده اســت و با تبلیغاتی که برای 
آن انجام می دهند، سعی در ترغیب زنان برای 

انجام این کار دارند.
گویــا فقر اینبار از چهره و روی زنانه خود وارد 
عرصه شــده و زنان جوان 18 تا 35 ساله که 
مطابق با آمار همواره نرخ بیکاری بیشــتری را 
نسبت به مردان تجربه کرده اند وارد این چرخه 
شــده و در معامله ای پنهانی امکان مادری را 
در ازای چهار تا هشــت میلیون و بعضا ارقامی 

بیشتر به اشتراک می گذارند.
آنچه در این میان نگران کننده اســت، تغییر 
فرآیند دگر دوســتانه اهدای تخمک به فرآیند 
تجاری و ترغیب زنان برای پیوســتن به این 
عرصه  به ظاهر شغلی اســت که تا زمانی که 

پــای نظارت قوی قانون به میان نیاید، امیدی 
به اصلاح آن نیست. از طرفی با وضع قوانینی 
برای ترغیب جوانــان به فرزندآوری و اعطای 
مشوق های مختلف از جمله مشوق های مالی 
برای این امر، بیم از آن می رود که این عرصه 
دلالی نیز قــوت گیرد؛ کما اینکــه با چرخی 
در فضای مجــازی می توان متوجه شــد که 
این فرآیند دلالی تنها بــه »اهدای تخمک« 
معطوف نشــده و در اهدای »جنین« و »رحم 

اجاره ای« نیز رد پایش دیده می شود.
تجاری شدن »اهدای تخمک« و 

واسطه هایی که از قِبلَ آن سود می برند و 
سکوت مراکز درمانی

دکتر سیمین کاظمی، جامعه شناس حوزه زنان 
و پزشــک در این باره با بیــان اینکه »اهدای 
تخمک در حــال حاضر کاملًا تجاری شــده 
و بازاری پیرامون آن شــکل گرفته اســت که 
واســطه ها در آن نقش فعــال دارند و از قِبَل 
آن سود می برند«  گفت: واسطه گری و دلالی 
برای اهدای عضو یک امر شــایع است که به 

اهدای تخمک نیز تســری پیدا کرده اســت. 
اهدای تخمک یک عرصه رها شــده و بدون 
ضوابط قانونی اســت کــه راه را برای فرصت 
طلبی و سودجویی عده ای از دلالان و واسطه 
های اطراف مراکز درمانی باز کرده اســت. به 
نظر می رســد برخی مراکز درمان ناباروری از 
فرآیند نحــوه پیدا کردن اهدای تخمک مطلع 
هستند، اما عملًا سکوت کرده اند، چون منافع 
آنها ظاهرا در این ســکوت و فقدان شفافیت 

بیشتر تأمین می شود.
این جامعه شــناس، ادامه داد: در حال حاضر 
تبلیغــات پیرامون اهدای تخمک زیاد اســت 
و حتی از ســوی برخی ســودجویان به عنوان 
»فرصت شــغلی« نیز یاد می شــود. متاسفانه 
گســترش فقر و بیکاری گسترده زنان و بدتر 
شدن وضعیت اقتصادی موجب افزایش تعداد 
زنانی شــده اســت که مجبورند برای تأمین 
معاش به این موضوعات متوسل شوند، بدون 
اینکه تحت حمایت قانون و جامعه قرار گیرند.
عضو گروه جامعه شناســی پزشکی و سلامت 

انجمن جامعه شناســی ایران بــا بیان اینکه 
اطلاعات اهداکننــدگان و گیرندگان تخمک 
به صورت محرمانه است و خصوصاً گیرندگان 
برای جلوگیــری از ادعاهای بعدی ترجیح می 
دهند، هویت دو طرف مخفی باشــد، تصریح 
کــرد: تاجایی کــه اطلاع دارم بــرای اهدای 
تخمک ضوابــط قانونی وجود ندارد ولی برای 
اهدای جنین قانونی تصویب شــده اســت که 
آن هم ناظر به نگرانی های شــرعی در مورد 
تولید جنیــن و ویژگی ها و تکالیف زوج های 
گیرنده جنین اســت. در مراکز درمان ناباروری 
اهــدای تخمک به عنوان یــک روش درمان 
ناباروری زنانی که در تخمک گذاری مشــکل 
دارند پیشنهاد می شود ولی قانون در مورد اهدا 
کننده تخمک، ســکوت کرده است و حتی در 
زمره اهدای عضو از انسان زنده قرار نمی گیرد. 
هر چند که قانــون به طور کلی درباره اهدای 
عضو از انسان زنده نیز کلًا سکوت کرده است. 
تقریباً می توان گفــت که همانند اهدای خون 
انتظار می رود که اهدای تخمک نیز بر اساس 

انگیزه های دگردوستانه انجام شود، در حالیکه 
واقعیت با این انتظار متفاوت است.

این پژوهشگر مرکز تحقیقات عوامل اجتماعی 
موثر بر ســلامت دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی، در پاسخ به این سوال که آیا نرخ اهدا 
تخمک برای زنان دارای ویژگی های ظاهری 
خاص نظیر چشمان رنگی بیشتر هم هست؟، 
گفــت: وقتی اهدای تخمک تحت مناســبات 
تجــاری و بازار انجام شــود و بدن انســان و 
اعضا و اجزایش به کالا تبدیل می شــوند و از 
سوی دیگر در یک طرف این فرآیند فروشنده 
و طرف دیگر خریدار قــرار دارد، دور از انتظار 
نیســت که خریدار برای کالایی که خریداری 
می کند، ویژگی هایی را نیز تعیین کند چراکه 
خانواده ای که قرار اســت یک بچه را با روش 
های پزشــکی و پرداخت پول تولید کند، این 
حق انتخاب را برای خود محفوظ می داند که 
محصول تولید شــده، زیبا هم باشد و نیمی از 
این زیبایی قرار اســت از طرف تخمک تعیین 
شود. در جامعه هم زیبایی به یک ارزش مهم 
تبدیل شده است چنانکه والدین از قبل از تولد 
فرزند برای زیبا شــدن او بــه انحای مختلف 
تــلاش می کنند، تأکید بــر زیبا بودن اهدای 

کننده تخمک بخشی از این تلاش است.
به گفته این پزشــک، اگرچــه اهدای تخمک 
از نظر پزشــکی بی خطر اســت اما هر فرآیند 
غیرشــفاف می تواند تبعات و پیامدهایی برای 

افرادی که درگیر آن می شوند داشته باشد.
کاظمی با تاکید بر لزوم نظارت قوی بر پدیده 
مذکور و شــفافیت قانون در این زمینه، افزود: 
مقابله با این امر وقتی ممکن است که اهدای 
تخمک و رحم جایگزین به عنوان اهدای عضو 
از انســان زنده در نظر گرفته شوند و قوانینی 
برای آنهــا در نظر گرفته شــود. قوانینی که 
تضمین کننده آن باشــد که اهداکننده فقط با 
انگیزه های دگردوستانه دست به چنین کاری 
می زنــد و نه زیر فشــار مالی و در شــرایط 
تنگدستی، چنین شــکلی از اهدا وقتی محقق 
می شود که مشــکل فقر در جامعه حل شده 
باشــد که فعلًا چنین انتظاری بیهوده به نظر 

می رسد.

مســعود پزشــکیان با اشــاره به قانون جوانی 
جمعیت و تعالی خانواده، گفت: جوانان ما بیکار 
هستند تا زمانی که این بیکاری حل نشود این 

مشوق ها مشکلی را حل نمی کند.
 عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس،  
ضمن بیان این مطلب گفت: شــاید یک دهه 
اســت مقام معظم رهبری به مجلس در بحث 
جمعیت توصیه های دارنــد و در مجالس قبل 
هم اقداماتی برای کمک به رشد جمعیت انجام 
شد اما این مشکل حل نشد. واقعیت این است 
که مشــکلات اقتصادی اجــازه نمی دهد که 
جوانان به ســمت ازدواج بروند یا بعد از ازدواج 

برای فرزند آوری اقدام کنند.
وی ادامــه داد: در طرح مجلس مصوب شــده 
اســت که به زوج ها مســکن داده شــود، این 
مسکن را که مفت نمی دهند و می گویند بیاید 
وام بگیرید، آن جوانی که می خواهد وام بگیرد 
باید پول دربیاورد که بتواند وام را پرداخت کند 
الان دو جوان هستند و بیکار هستند و خودشان 
هســتند اما وقتی ازدواج کردند، بیکارِ بدهکارِ 
گرفتار می شــوند؛ این بدهکاری و گرفتاری با 
خــودش بحث و دعــوا دارد و نهایتا با خودش 

طلاق به همراه دارد.
وزیر بهداشت در دولت اصلاحات تصریح کرد: 

ریشه این قضایا پیچیده تر از مشوق های است 
که ما در قانون بنویســیم مگر مهمتر از کتاب 
خدا، قرآن و ائمه داریم؛ ما مســلمانیم و اعتقاد 
داریم و سفارش به ازدواج و فرزند آوری در دین 
ما ذکر شده است با وجود اعتقاد دینی، اما مردم 
اقدامی در این راستا نمی کنند، پس چرا اصرار 

داریم در این رابطه قانون بنویسیم.
وی گفــت: الان بزرگتریــن چالش های ما در 
مناطقی اســت که مردم آنجا کار می کردند و 
الان زندگی شــان به خاطر نبود امکانات و آب 
از بین مــی رود و تلف می شــود. اگر نتوانیم 
آنها را حــل کنیم اضافه کردن جمعیتی به این 

جمعیت باری اســت که ممکن است بر دوش 
جامعه و خانواده ها گذاشــته شود و بعد مسائل 
دیگری پیش می آید.پزشکیان در مورد انتقاداتی 
که در رابطه با مسایل پزشکی و از جمله حذف 
غربالگری به این قانون وارد شــده است، تاکید 
کرد:اگر قرار است اجازه دهیم جنین های معلول 
به دنیا بیایند فردا باید با جمعیت بالای معلولان 
روبرو باشیم الان اگر سری به بهزیستی بزنیم 
متوجه می شــویم که خانواده هــا و یا دولت 
چــه هزینه ای برای نگهــداری آنها می کنند 
و باز به نتیجه نمی رســند، پول بیخود، هزینه 
بیخود و عذاب روحی بیشــتر بــه افرادی که 

اشتباه است.وی همچنین  زندگی گیاهی دارند 
در مورد محدودیت برای دسترســی به وسایل 
پیشــگیری گفت: محدودیت برای دسترسی به 
وسایل پیشــگیری فایده ای ندارد، وقتی ازدواج 
نمی کنند محدودیت برای دسترسی به وسایل 

پیشگیری معنا ندارد.
این عضو کمیسیون بهداشــت و درمان خاطر 
نشــان کرد: این قضایا یعنــی ازدواج و فرزند 
آوری بــه وضعیت اقتصادی مردم و مســایل 
فرهنگی برمی گردد که مســایل فرهنگی هم 
به دیدگاه هایی که ما درست کردیم برمی گردد، 

که باید این ها را درست کنیم.

توضیحات فرمانده انتظامی خراسان رضوی در مورد وضعیت تعویض پلاک؛ 

پایان وقت کشی در تعویض پلاک
بنفشه رحیمی

جانشــین فرماندهی انتظامی استان خراسان  
رضوی، در راستای ســامانه تعویض پلاک 
اینترنتــی تصریح کــرد: ســامانه اینترنتی 
تعویض پلاک برای نخستین بار در کشور در 
استان خراسان رضوی راه اندازی شد؛ بنابراین 
خریداران در منزل کارهای ورود به سیســتم 
را انجــام می دهند و برای تایید کارشناســی 
اصالت خودرو، دریافت برگ ســبز و پلاک 
خــودرو از طریق نوبت دهی که خودشــان 
انتخاب می کنند، مراجعــه کرده و در محل 
شماره گذاری کمتر از 15 دقیقه اقدامات لازم 

را به انجام می رسانند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« ســردار 
ابراهیم قربان زاده، با بیان اینکه »در راستای 
تحقق طرح پلیس هوشــمند و خدمت رسانی 
بیشتر، ســامانه اینترنتی تعویض پلاک برای 
نخســتین بار در کشور در اســتان خراسان 
رضوی راه اندازی شــد« اظهار کرد: درنتیجه 
خریداران خــودرو در منــزل کارهای ورود 
به سیســتم را انجام می دهنــد و برای تایید 
کارشناســی اصالت خــودرو، دریافت برگ 
ســبز و پلاک خودرو از طریــق نوبت دهی 
که خودشــان انجام داده اند به مراکز مربوطه 

مراجعه کرده و در محل شــماره گذاری کمتر 
از 15 دقیقه اقدامات لازم انجام خواهد شد. 

وی افــزود: این مســاله با توجه به شــیوع 
بیماری کرونا در جلوگیری و پیشــگیری از 
ابتلا به آن در اثر ازدیاد جمعیت در این مراکز 

اثر بیشتری دارد.
در بخــش دیگری از این برنامه، ســرهنگ 
حمیدرضا دهنوی با اشاره به وضعیت خدمات 
دهی مراکز تعویض پلاک تشــریح  کرد: در 
حــال حاضر تامین خدمات تعویض پلاک به 
صورت ترکیبی یعنی شیوه نوبت دهی تعویض 
پلاک و همچنین به صورت اینترنتی صورت 

می گیرد. به گفتــه وی، مراجعه کنندگان در 
تعویض پلاک اینترنتی باید وارد سامانه شده 
و کل مدارک و مستندات لازم را ثبت کنند. 
گفتنی است پس از ثبت مدارک و مستندات، 
بلافاصلــه اطلاعــات خــودرو موردنظر را 
به صــورت کامل از طریق ســامانه دریافت 

می کنند.
دهنوی ادامه داد: مراجعه کنندگان، نوبت خود 
را در فرم بازدیــد به صورت اختیاری انتخاب 
کرده و در همــان روز مراجعه می کنند؛ پس 
خریــدار کاملًا به صــورت آگاهانه خودرو را 
خریداری می کنــد. امتیاز دیگــر این طرح 

اینترنتی، صرفه جویــی ۴5  تا 50 دقیقه در 
وقت مراجعه کنندگان است. وی با بیان اینکه 
»این طرح مختص خودروهای شخصی بوده 
که شش دانگ مالکیت به نام صاحب خودرو 
باشــد« افزود:ظرفیت هر خط، ۶0 دســتگاه 
اســت. با توجه به اینکه دو خــط راه اندازی 
شده، روزانه 1۲0 دستگاه به صورت اینترنتی 
تعویض پلاک می شــوند. بــا توجه به اینکه 
تایید نهایی اصالت خودرو، اصالت مدارک و 
اخذ پلاک در خود مرکز تعویض پلاک انجام 
می شــود، طبیعتا هیچگونه احتمالی در زمینه 
ایجاد خلال و مشکل در سامانه وجود ندارد.



5
یکشنبه23آبان  1400/   سال سوم  /   شماره 1069

Vol.3.No.1069 / November.14.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.comنر

و ه
نگ

ره
ف

داریوش بزرگ
 داریوش بزرگ از 5۲۲ تا ۴8۶ 
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شاهنشــاهی  بــر  پ.م 
راند.  فرمــان  هخامنشــی 
در  وی  کــه  آن گونــه 
کتیبه هــای همدان و تخت 
جمشید یادآور شده، قلمرو او از 
سرزمین ســکاها تا حبشه و از 
هند تا سارد گسترده بود. گر چه 
او یکی از شخصیت های بزرگ 
تاریخ خاور نزدیک باستان است 
اما تصویر وی در دهه های اخیر 
تــا حد زیادی تخــت تاثیر تحلیل های نادرســت 

کتیبه های مختلف، مخدوش شده است.
در برخی از کتاب های تاریخی بیشــتر به همسران و فرزندان و شکوه دربار داریوش پرداخته 
شده اســت اما در این پژوهش ،کتیبه ها دقیق تر بررسی شده و ژان پرو، گردآورنده کتاب بر 
این باور است که هیچگاه این کتیبه ها بدرستی ترجمه نشده و این پژوهش می تواند ما را به 
روشن شدن هرچه بیشتر چهره این فرمانروا رهنمون کند. در تحلیل متن کتیبه ها، به ترسیم 
چهره داریوش پرداخته شــده که خود او نیز در پی تثبیت آن برای ما بوده است.داریوش در 
کتیبه های گوناگون، به ویژه کتیبه صخره ای در آرامگاه اش در نقش رســتم ویژگی های خود 
را برشمرده اســت. در این کتیبه متن با پرستش خدای پارسیان آغاز می شود:«خدای بزرگ 
است اهوره مزدا،/که این زیبایی را که دیده می شود آفرید/که شادی را برای مردم آفرید،/که 

خرد و شهامت را به داریوش شاه اعطا کرد.«
با دقت در کتیبه های برجای مانده از داریوش، شاهد تاکید ویژه او بر بیزاری از ضد حقیقت، 
یعنی دروغ هســتیم. به نظر می رســد داریوش در قبال دروغ وسواســی جدی داشته و آن را 
سرچشــمه همه بیدادگری ها، فســادها و ناکامی ها می داند. این بیزاری از دروغ )درئوگه به 
پارسی باستان( میراثی از اندیشه های تمدن هندو-ایرانی است که راستی را فضیلت می داند. 
به باور داریوش، تمامی قیام هایی که در آغاز پادشــاهی او گریبانگیر امپراتوری هخامنشــی 
شــد، از خبط »شــاهان دروغگو« سرچشمه می گرفته اســت. داریوش در این کتیبه نوشته 
اســت:«تویی که پس از این، این کتیبه را خواهی خواند،/باشد آنچه که من کردم تو را باور 

آید/نیندیش که این دروغ است...«
»داریوش، شــاه بزرگ » کتابی است از ژان پرو با ترجمه ی خشایار بهاری در 5۴0 صفحه، 
شمارگان 1500 نسخه و با قیمت 1.100.000 ریال که از سوی نشر فرزان روز منتشر شده 

است.

انتصاب مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان رضوی 

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در حکمی محمد 
حسین زاده عیش آبادی را به عنوان مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان خراسان رضوی منصوب کرد.

بــه گزارش روزنامه صبح امــروز و به نقل از  روابط 
عمومی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان 
رضوی به نقــل از  مرکز روابــط عمومی و اطلاع 
رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، در حکم 

محمدمهدی اسماعیلی خطاب به محمد حسین زاده عیش آبادی آمده است:
»نظر به شایســتگی، تجارب ارزشــمند و روحیه انقلابی و دینی جناب عالی، به موجب این حکم به 

عنوان»مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خراسان رضوی« منصوب می شوید.
امید واثق اســت که با استعانت از خداوند متعال و بهره گیری شایسته از ظرفیت فرهنگی عظیم بارگاه 
مقدس رضوی علیه السلام در آن استان و با امعان نظر و توجه کامل به اهداف و شرح وظایف وزارتخانه 

و آن اداره کل، به صورت خاص نسبت به اقدامات ذیل اهتمام جدی به عمل آورید:
1-تدوین سند تحول و نقشه راه فرهنگی، هنری و رسانه ای استان با مشورت نخبگان فکری و فرهنگی 
با تکیه بر ظرفیت های گوناگون بومی در جهت تحقق عملیاتی منویات و تأکیدات رهبر معظم انقلاب 

اسلامی در حوزه فرهنگ، هنر و رسانه در جغرافیای استانی.
۲-همکاری فرهنگی مســتمر و ایجاد تعامل مناسب با امام جمعه محترم و نماینده ولی فقیه، استاندار 

محترم و سایر ارگان های دولتی و نهادهای انقلابی استان و تلاش برای هم افزایی موثر با ایشان.
3-تقویــت و حمایت جبهه فرهنگی انقلاب اســلامی و حلقه های میانی، انجمن ها و موسســات و 

تشکل های مردمی و انقلابی فعال در عرصه فرهنگ، هنر و رسانه.
۴-گسترش اقدامات فرهنگی اثر بخش و استعداد پروری و تقویت عناصر فرهنگی، هنری و رسانه ای 

در مناطق محروم و کمتر برخوردار استان
5-تقویت جایگاه و وظیفه نظارتی اداره کل اســتان در صدور مجوزهــای مختلف با رویکرد اعتلای 

فرهنگ ایرانی اسلامی و توجه به اقتضائات فرهنگی بومی استان
۶-توجه و برنامه ریزی به منظور کادرسازی، کشف استعدادها و تربیت عناصر فرهنگی و هنری انقلابی 

و مکتبی در استان با استفاده از ظرفیت های گوناگون آموزشی و تربیتی.
۷-ایجاد هماهنگی و هم افزایی موثر بین واحدهای استانی سازمان ها و نهادهای تابعه و وابسته وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی در استان به عنوان ارشد این وزارتخانه در استان.
8-برقراری ارتباط حسنه و صمیمی با اهالی فرهنگ، هنر و رسانه استان و تکریم ایشان.

٩-تقویت جایگاه اداره کل استان به عنوان دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی استان و پویا سازی دبیرخانه 
و تقویت هویت و کارآیی حقیقی این شورا.

10-رعایت اولویت های محتوایی در برنامه های مختلف شامل: تقویت روحیه عزت و خودباوری ملی، 
رشد فضائل اخلاقی، اقتصاد مقاومتی و تولید ملی، استحکام نهاد خانواده و افزایش جمعیت، امید آفرینی 

و نشاط فردی و اجتماعی و تعظیم شعائر اسلامی.
11-همکاری کامل با معاونت های تخصصی و بخش های ستادی وزارتخانه و تأمین و تحقق سیاست 

ها و برنامه های ابلاغی آن ها.
از خداوند متعال خواســتارم که با یاری همکاران خدوم آن اداره کل و مغتنم شمردن فرصت خدمت به 
مردم فرهنگ دوست آن دیار، تحت توجهات و حمایت حضرت بقیه الله الاعظم عجل الله تعالی فرجه 

و رهبری حکیمانه امام خامنه ای زید عزه موفق و موید باشید.«

نام ابوریحان بیرونی در فهرست نکوداشت های 
یونسکو

ابوریحان بیرونی در فهرست جهانی نکوداشت  های ۲0۲3 – ۲0۲۲ یونسکو به طور مشترک برای ایران، 
ازبکستان و تاجیکستان به ثبت رسید.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی کمیســیون ملی یونسکو_ایران، در جلسه 
11 نوامبر ۲0۲1 کمیسیون اولویت یونسکو مستقر در کنفرانس عمومی این سازمان، »هزار و پنجاهمین 
سال تولد ابوریحان بیرونی« به طور مشترک بین جمهوری اسلامی ایران با ازبکستان و تاجیکستان با 
تصویب اعضا در فهرست جهانی نکوداشت  های یونسکو برای بازه ۲0۲3 – ۲0۲۲ قرار گرفت تا پس از 
ثبت جهانی پرونده  های »هشتصدمین سال حیات فعال شمس تبریزی بر مبنای دیدار عرفانی شمس و 
مولانا« و »هزار و پنجاهمین سال میلاد شیخ خرقانی« تعداد نکوداشت های ثبت شده از مشاهیر ایرانی 
در فهرســت یونسکو به ۴۲ مورد برســد.  ابوریحان بیرونی با آثاری همچون »التفهیم« در ریاضیات و 
نجوم، »آثار الباقیه« در تاریخ و جغرافیا و »تحقیق ماللهِند« در حوزه مردم  شناسی بر تارک تاریخ پرافتخار 
دانش بشری می  درخشد و اثر ارزشمند »آثار الباقیه« او که توسط حاکم خردمند و دانش دوست قابوس 

بن وشمگیر )در سال 3٩0 تا 3٩1 هجری( جمع آوری شد نمونه بارزی از علم دوستی ایرانیان است. 
کمیسیون ملی یونسکو – ایران این اتفاق مبارک را به تمام عاشقان فرهنگ و تمدن ایرانی – اسلامی 

تبریک عرض می  کند.

کافهکتاب

خبر

در آستانه هفته کتاب و کتابخوانی؛

تلنگری به نهادهای فرهنگی!
سرویس فرهنگ | تاریخ هیچ تمدنی خالی 
از کتاب و کتابت نبوده  اســت و کتاب یک 
ابزار فرهنگی رسا، مانا و تاثیرگذار است. اما 
دانستن آمار مطالعه در ایران، یعنی درست 
در کشوری که مهد تمدن و فرهنگی کهن 
است، چیزی جز افسوس نصیبمان نمی کند 
و این اندوه درست زمانی دو چندان می شود 
که این ارقام را با برخی دیگر از کشورهایی 
که ســهمی از تاریخ علم و اندیشه در برابر 

تاریخ پرافتخار ما ندارند، مقایسه کنیم.
در این میان هرســاله محــور اصلی هفته 
کتاب توجه به اهمیــت کتاب و کتابخوانی 
و جایگاه کتــاب و ایجاد راه هایی در جهت 
دسترسی هر چه راحتتر مردم به کتاب است 
تا شــاید تلنگری به نهادهــای فرهنگی و 

مردم باشد و این آمار و ارقام را تغییر دهد.
در ایــن خصــوص نشســت خبــری بــا 
محوریــت بیســت و نهمین هفتــه کتاب 
جمهوری اســلامی ایران با حضور مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی در 
کتابخانه مرکزی امام خمینی)قدس ســره( 

مشهد برگزار شد.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« در 
ابتدای برنامه، حجت الاســلام و المسلمین 
علی اکبر ســبزیان، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی خراســان رضوی ضمن تبریک فرا 
رســیدن هفته کتاب، در جمــع خبرنگاران 
گفت: به رســم هــر ۲۴ آبانماه  همزمان با 
ســالروز ارتحال علامه طباطبایی به عنوان 
روز کتاب، کتابخوانــی و کتابدار نامگذاری 
شده است. اداره کل کتابخانه های عمومی 
خراســان رضــوی در این هفتــه مجری 

رویدادهای کتاب محور در ســطح کشور با 
عمومی،  های  کتابخانه  مجموعه  محوریت 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی و همه 
دســتگاه های اجرایی است که به نوعی در 
حــوزه فرهنگی و ترویــج فرهنگ کتاب و 

کتابخوانی فعالیت می کنند.
1400 رویداد فرهنگی با محوریت کتاب

وی با بیان اینکه همراهی سایر دستگاه های 
اجرایی هم سو و غیرهمسو  و افراد دغدغه 
مند در این حوزه باعث تأثیر بیشتر فعالیت ها 
و برنامه هــا در جامعه می شــود، افزود: در 
بیســت و نهمیــن هفته کتــاب جمهوری 
اسلامی ایران با همت همکارانمان در ۲۲۲ 
کتابخانه عمومی و مشارکتی استان 1۴00 
رویداد فرهنگی بــا محوریت کتاب برگزار 

خواهد شد.
مدیــرکل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی با اشــاره بــه اینکه هفتــه کتاب، 
هفته دلبری کتاب اســت، گفت: امیدواریم 
با برگزاری ایــن 1۴00 رویداد فرهنگی در 
استان توجه و ترغیب جامعه به حوزه کتاب 
و کتابخوانی بیشتر شود. هدف ما از اجرای 
این برنامه ها ارتقــاء جایگاه کتاب و تبدیل 
شدن فرهنگ کتاب و کتابخوانی به یکی از 

دغدغه های فرهنگی مردم است.
حجــت الاســلام و المســلمین علی اکبر 
سبزیان در ادامه به شرح برنامه های اجرایی 
هفتــه کتاب پرداخت و گفــت: برنامه های 
پیش بینی شــده در هفته کتاب به پشتوانه 
کتابداران اســتان خراسان رضوی به عنوان 
افســران جبهه دانایی و تسهیلگران حوزه 
کتاب و کتابخوانی برگزار خواهد شــد. این 

برنامه هــا با زیارت دســته جمعی و تجدید 
میثــاق با امــام مهربانی هــا، حضرت امام 
رضــا)ع( در ۲۴ آبانماه همزمــان با اولین 
روز هفته کتاب شــروع خواهد شــد و در 
دیرکرد  جرایم  بخشودگی  برنامه های  ادامه 
مربوط به قبل و بعد از ایام کرونا، عضویت 
رایگان در بــازه زمانی ۲۴ تــا ۲۶ آبانماه، 
اجرای مجدانه پویش »کتاب خواندنی است 
نه تزئینی« بــا محوریت اهدای کتاب اتاق 
مدیران برای غنی سازی منابع کتابخانه ای 
مناطــق دور افتاده و کم برخــوردار، طرح 
»دیوار دانایی« بــا محوریت اهدای کتاب 
های خوانده شده و غیر قابل استفاده توسط 
مردم به نزدیکترین کتابخانه عمومی محل 
سکونتشان، طرح »منبر کتاب« با محوریت 
ســخنرانی درباره اهمیت کتــاب، خوانش 
کتاب،  تأثیر کتابخوانی در زندگی و ترویج 
سبک زندگی مومنانه در جامعه با همکاری 

مساجد و  بعد از نماز مغرب و عشاء است.
وی تصریح کرد: همچنیــن رونمایی یک 
باران«، مســابقه  عنوان کتاب »همصدای 
کتابخوانی بر اساس کتاب »برای مدیران« 
بــرای مســئولین و مدیران دســتگاه  های 
اجرایی، خوانش کتاب »شــرحی بر حدیث 
ولایت« با محوریت فرایند انقلاب اسلامی 
اثر حمیدرضا ترقی به عنوان شــروع طرح 
فرمایشــات  راســتای  در  تبیین  نهضــت 
مقام معظم رهبری بــرای جدیت در جهاد 
تبیین، مراســم تکریم کتابداران اســتانی، 
افتتــاح ایســتگاه هــای دانایی »ایســت 
کار« با همکاری شــهرداری در ایســتگاه 
های کارگران و ایســتگاه هــای دانایی در 

آتش نشانی ها در راســتای اجرای عدالت 
اجتماعی و فرهنگی و دسترســی همگانی 
به منابــع و فضاهای کتابخانــه ای، افتتاح 
کتابخانه سیار در شهرستان باخرز، برگزاری 
یــادواره گرامیداشــت تنها شــهید کتابدار 
استان خراسان رضوی شهید عباس غفرانی 
و  اجرای طــرح همه خادم الرضاییم، برای 
کتابداران اســتان با همکاری آستان قدس 
رضوی از برنامه های اجرایی در هفته کتاب 

و بصورت استانی است.
همچنین  برگزاری نشســت کتابخوان در 
۲۷ آبانماه در کتابخانه های عمومی، کارگاه 
آموزشی در 30 آبانماه و  محافل ادبی در 1 
آذرماه در کلیه شهرستان ها از برنامه های 

سراسری در هفته کتاب است.
حجــت الاســلام و المســلمین علی اکبر 
ســبزیان، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
خراســان رضوی در پایان به ارائه گزارشی 
از اهــم فعالیتهــای انجام شــده از آبانماه 
ســال 13٩٩ تا کنون شــامل افتتاح 8 باب 
کتابخانه عمومــی، برگزاری بیش از 5000 
برنامــه فرهنگی مانند نشســت کتابخوان،  
برنامــه هایــی فرهنگــی حــوزه کودک، 
جلســات مطالعاتی و جمع خوانی، مسابقات 
کتابخوانــی دغدغه هــای روح ا... ، ضریح 
دانایی، پویش رای اولی ها، واجب فراموش 
شــده، خداحافظی عاشــقانه،  برنامه های 
محفــل قرآنی  رهرو قرآن ، جلســه نقد و 
بررســی و رونمایی کتــاب و ... ، انعقاد ۲۶ 
تفاهم نامه اســتانی و ۲۷ تفاهم نامه ملی 
در حوزه ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی، 
افتتاح 18 ســالن مطالعه در سطح استان و 

با  انجمن  برگزاری 100درصدی جلســات 
بیش از 1500 مصوبه پرداخت.

اهمیت ترویج فرهنگ کتابخوانی
در ادامــه مرتضی کرباســی، خیــر، عضو 
هیأت مدیــره و خزانــه دار مجمع خیرین 
کتابخوانی  ترویــج  و  کتابخانه ها  توســعه 
خراســان رضوی ضمن خیــر مقدم گفت: 
اتفاق بســیار خوب و مهم در حوزه خیرین 
در ســال 1۴00، تبدیــل انجمــن خیرین 
کتابخانه ساز شهرســتان مشهد به مجمع 
خیرین اســتان تحت عنوان مجمع خیرین 
کتابخوانی  ترویــج  و  کتابخانه ها  توســعه 
خراسان رضوی اســت. در واقع این مجمع 
با پشتوانه سابقه فعالیت های خود در سطح 
شهرستان به عنوان تنها مجمع حوزه کتاب 
و کتابخوانی در کشــور به فعالیت های خود 
با محوریت توســعه فضاهــای کتابخوانی، 
تجهیــز کتابخانه ها و غنی ســازی منابع 
کتابخانه ای و ... در اســتان در حال فعالیت 

است.
وی با اشــاره به اینکه یکی از دغدغه های 
اصلــی این مجمع در ســال 1۴00 در کنار 
فعالیتهای ذکر شــده، ترویج فرهنگ کتاب 
و کتابخوانی اســت، افــزود: تمرکز اصلی 
مجمع خیرین توســعه کتابخانه ها و ترویج 
کتابخوانی خراسان رضوی توجه به توسعه 
فضاهای کتابخوانی با امکانات مناســب در 
مناطق کم برخوردار و دور افتاده در راستای 

اجرای عدالت فرهنگی و اجتماعی است.
مرتضی کرباسی در پایان در رابطه با جذب 
همکاری در حــوزه های مادی و معنوی از 

سوی خیرین و مردم اعلام آمادگی کرد.

ایراندرنمایشگاهبینالمللیکتابوینحضوردارد نگاهویژهدولتسیزدهمبهحوزهمدولباس

غیبتادامهدارسینمایافغانستاندراسکار

خانه کتاب و ادبیات ایران به نمایندگی از صنعت نشــر ایران 
در سیزدهمین نمایشــگاه بین المللی کتاب وین حضور پیدا 
کرده اســت.به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
روابط عمومــی خانه کتــاب و ادبیات ایران، ســیزدهمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب ویــن از نوزدهم آبان ماه 1۴00 
کار خود را آغاز کرده اســت و تا ۲3 آبان ماه به فعالیت خود 
ادامه می دهد.خانه کتاب و ادبیات ایران با مشــارکت رایزنی 
فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در وین در غرفه ای به متراژ 
18 مترمربــع به نمایندگی از صنعت نشــر ایران به عرضه و 
معرفــی بیش از 100 عنوان کتاب هــای برتر و دارای جوایز 
ادبی از ناشــران ایرانی با موضوعــات دین، ادبیات معاصر و 
کلاســیک، ادبیات کودک و نوجوان، ادبیات پایداری و دفاع 
مقدس، ایران شناســی و هنر می پــردازد.  از دیگر اقدامات 
صورت گرفته توســط خانه کتاب و ادبیــات ایران به معرفی  
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران، نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران، طرح گرنت و طرح تاپ می توان اشاره کرد. همچنین 
معرفی ناشــران و نویســندگان ایرانی در قالب بروشورهای 
تخصصــی  و معرفی خانــه کتاب و ادبیات ایــران از دیگر 

برنامه های این مجموعه در سیزدهمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب وین اســت. در این دوره از نمایشگاه بین المللی کتاب 
وین 513 نشســت و رویداد جنبی با حضور  5۷5 نویســنده 
برگزار شــده است و 300 غرفه در متراژ 1۲ هزار مترمربع در 
این رویداد فرهنگی مشارکت دارند. تخمین زده می شود که 
تا روز پایانی 55 هزار نفر از این نمایشگاه بازدید خواهند کرد.
ارائه گواهی واکسیناســیون و یا گواهی بهبودی کامل برای 
افراد بالای 1۲ ســال  برای ورود به ســیزدهمین نمایشگاه 

بین المللی کتاب وین الزامی است.

دبیر کارکارگروه ســاماندهی مد و لباس کشــور در حاشیه 
بازدید از نمایشــگاه عفاف و حجاب گفــت: انتظار از بخش 
فرهنگ زیادی ولی اختصــاص بودجه به این حوزه محدود 
اســت. خوشبختانه دولت سیزدهم به حوزه مد و لباس توجه 

ویژه دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
کارگروه ساماندهی مد و لباس کشــور؛ مریم پورشهابی در 
بازدید از نمایشــگاه دائم حجاب و عفاف در مصلای تهران 
با اشــاره به توجه دولت سیزدهم به حوزه مد و لباس گفت: 
همین امر باعث شــده دولت از بخش های مختلف این حوزه 
مطالبه گری کند تا هرچه بیشتر فعال باشند و شاهد پیشرفت 
و نمود آن نیز در جامعه باشــیم. در همین راستا این کارگروه 

جدی¬تر اقدام می کند.
پورشــهابی افزود: برای اینکه حرکــت موفقی در این حوزه 
صورت گیرد باید همه دســتگاه¬ های مرتبط را بسیج کنیم 
تا به وظایف قانونی خود بیــش از پیش پایبند و به تعهدات 
خودشــان عمل کنند و ما بتوانیم با حرکت جهادی انتظاری 

که از این حوزه می رود را فراهم کنیم.

اســدالله ســلیمانی مدیر عامل انجمن محصولات عفاف و 
حجاب نیز بــا بیان اینکه محصــولات حجاب یک کالای 
راهبردی برای کشــور اسلامی اســت، افزود: تولید یک کار 
اقتصادی است که باید برای آن ایجاد مزیت کرد؛ مثل حذف 
مالیات و ایجاد هم افزایی، در حال حاضر تولیدکنندگان لباس 
به مدت ۲ سال است که نتوانستند تسهیلات دریافت کنند و 
همکاری سازمان ها در این زمینه بسیار کمرنگ بوده است. 
دولت باید از پتانســیل نهادهای مردمی حوزه تولید عفاف و 

حجاب¬ استفاده کند.

سینمای افغانستان برای سومین ســال پیاپی نماینده ای در 
شاخه بهترین فیلم بین الملی جوایز اسکار نخواهد شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، تحولات 
سیاسی چند ماه اخیر در افغانستان و به قدرت رسیدن طالبان 
و همزمان با آن عدم فعالیت موسســه ملی فیلم افغانستان 
)افغان فیلم( و خروج صحرا کریمی ســینماگر افغانی-ایرانی 
این موسســه از این کشــور،  موجب شــد افغانستان امسال 
هم نتواند فیلمی را به عنوان نماینده رســمی خود در نود و 

چهارمین دوره جوایز سینمایی اسکار داشته باشد. 
سینمای افغانســتان سال گذشــته نیز نماینده ای در جوایز 
اســکار نداشــت اما در نود و دومین دوره جوایز اسکار، فیلم 
»حوا، مریم، عایشــه« را به آکادمی معرفی کرد اما این فیلم 
در نهایت واجد شــرایط رقابت در این جوایز شناخته نشد و 

علت آن نیز ابهام درباره مشــورعیت کمیته ای اعلام شد که 
این فیلم را انتخاب کرده بود.

آخرین حضور رســمی افغانســتان در جوایز اسکار به سال 
۲01٩ باز می گــردد که فیلم »رونا، مادر عظیم« ســاخته 
جمشــید محمودی نماینده این کشــور برای کسب جایزه 
اسکار بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان سال بود اما در نهایت 

نوانست به جمع نامزدهای نهایی این شاخه راه یابد. 
افغانستان نخســتین حضور خود در جوایز اسکار را در سال 
۲00۲ با فیلم »رقصنده آتش« ســاخته جواد واصل تجربه 
کــرد و پس از آن تاکنون 13 بار دیگر نیز فیلم برگزیده خود 
را برای رقابت در جوایز اسکار معرفی کرد اما تاکنون موفق 
به راهیابی به جمع نامزدهای اولیه و نهایی شــاخه بهترین 

بین المللی نشده است.

امســال فیلم »وق جیغ انارها« ســاخته گراناز موســوی و 
محصول مشترک افغاســتان و استرالیا که به زبان فارسی و 
پشتو ساخته شده است، در نهایت نماینده رسمی استرالیا در 

اسکار ۲0۲۲ نام گرفت. 
برای اســکار ۲0۲۲ در مجموع ٩3 کشور فیلم های برگزیده 
خود را برای شــرکت در شــاخه بهترین فیلــم بین المللی 
)غیرانگلیســی زبان(  معرفــی کرده انــد و آکادمی علوم و 
هنرهای ســینمایی اسکار پس از بررســی فیلم های ارسالی 
از سوی کشــورها، فهرست فیلم های واجد شرایط رقابت در 
این شاخه را در ماه دسامبر منتشر خواهد کرد و ممکن است 
برخی از فیلم های به دلیل عدم احراز شــرایط رقابت در این 

شاخه، از فهرست نهایی فیلم های این شاخه حذف شوند.
فهرســت 15 فیلم راه یافته به جمع نامزدهای اولیه شــاخه 

بهترین فیلم بین المللی اســکار ۲0۲۲ روز ۲1 دسامبر ۲0۲1 
)30 آذر( اعلام می شود.

نامزدهایــی نهایــی اســکار ۲0۲۲ روز 8 فوریه ۲0۲۲ )1٩ 
بهمن( معرفی می شوند و مراسم اسکار نیز ۲۷ مارس ۲0۲۲ 

)۷ فروردین( برگزار می شود.
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کارآفرینی و ایجاد اشتغال، راهبردی برای 
حل مسائل حاشیه شهر 

حسین حسامی
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر مشهد

شهر مشــهد مقدس، به عنوان جهان شهر کرامت و برکت و شهر 
حضرت علی بن موســی الرضا علیه السلام می بایست به بهترین 
شیوه ها، عالمانه و مدبرانه مدیریت شود و بهترین شرایط و امکانات 
برای شهروندان مهیا گردد تا از گسترش حاشیه شهری که زیبنده 

پایتخت معنوی جهان اسلام نیست، جلوگیری شود. 
رویکرد شــورای اسلامی شــهر در دوره ششم سامان بخشدن به 
وضعیت موجود حاشــیه شهر مشابه سایر مناطق شهری است؛ به 
طوری که خدمات شــهری به آن سمت گسیل گردد و با رویکرد 

عدالت تخصیصی، بیشترین تلاش و همت را در راستای حل مسائل و معضلات شهروندان آن محدوده 
صورت پذیرد. 

لیکن در شــرایط موجود، نکته حائز اهمیت این است که علاوه بر راهکارهای کلان حل مسائل حاشیه 
شهر اعم از زیرساخت ها، پروژه های عمرانی، خدمات شهری و... موضوع اقتصاد و اشتغال شهروندان آن 
محدوده در اولویت قرار گیرد و همانطور که رئیس جمهور محترم در سیاســت های دولت مردمی، حل 
مسئله معیشت مردم را در اولویت قرار داده اند، ما هم به تأسی از ایشان و دولت محترم به تلاش در این 
زمینه بپردازیم. یکی از راهکارهای مناسب، بهینه و با صرفه مناسب در حل مسئله معیشت مردم حاشیه 
شهر مشــهد الرضا علیه السلام کمک به بستر اشتغال خرد و خانگی و رویکرد کارآفرینانه است، که ما 
در شورای اسلامی شــهر تلاش خواهیم کرد امکانات مدیریت شهری، زیرساخت های لازم و اعتبارات 
مورد نیاز را بســیج نموده و با تعریف مأموریت های موضوعی برای مدیران شهری به ایجاد اشتغال خرد 

و خانگی کمک نماییم. 
عینیت بخشیدن به اقتصاد مقاومتی، دقیقاً در این موضوع مصداق پیدا می کند و ضمن محرومیت زدایی 
گسترده، کمک خواهد کرد تا چرخ اقتصاد شهر، استان، منطقه و کشور با این فعالیت ها به حرکت درآید. 
بنابرایــن از تمامی گروه های مرجع، حلقه های میانی، شــرکت های دانش بنیان، کارآفرینان، نوآوران و 

فناوران دعوت می کنیم که برنامه ها و طرح های مدنظرشان را به صورت اجرایی  
و عملیاتی ارائه کنند تا در مدیریت شهری بررسی شود و زمینه اشتغال خرد خانگی را فراهم آورد. 

علاوه بر آن تلاش خواهیم کرد که با دستگاه های متولی و سایر نهادها هم افزایی داشته باشیم تا کار 
غیرمنسجم انجام نشود و همه امکانات به صورت یکپارچه بسیج شود تا شاهد وضعیت بهتری در حاشیه 
شهر باشیم زیرا مسئله اصلی حاشیه شهر در کنار مسائل فرهنگی و اجتماعی موجود موضوع اشتغال است؛ 
که اگر به این موضوع اهمیت و اولویت داده شود و رفع گردد سایر مسائل و معضلات حاشیه شهر تحت 

الشعاع قرار می گیرد و به سمت حل شدن سوق پیدا می کند.

خبر

آب رسانی به روستاهای فاقد دهیاری در 
شهرستان مشهد در دست اجراست

مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب مشهد گفت: 
طرحهای آب رسانی به ۲5 روستای فاقد دهیاری 
در مشهد با هدف برخورداری ساکنان آنها از نعمت 

آب آشامیدنی سالم و پایدار در دست اجراست.
حسین اســماعیلیان روز گذشته در گفت و گو با 
خبرنــگار ایرنا افزود: ۶ هــزار و 500 نفر در این 
روستاها ساکن هســتند و با انجام طرح های در 

دست اجرا منابع پایدار آب شرب برای این روستاها فراهم می شود.
وی اضافه کرد: اجرای ۲5 کیلومتر خط انتقال، انجام حدود چهار کیلومتر اصلاح شبکه، ساخت 
پنــج باب مخزن ذخیره آب شــرب با مجموع ظرفیت 350 متر مکعب، ســاخت ۴۲ حوضچه 
شــیرآلات و ایجاد نزدیک به سه کیلومتر جاده دسترســی از جمله اقدامات در دست اجرا برای 

این روستاهاست.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب مشهد گفت: این پروژه ها برای روستاهای شیرحصار، پری آباد، 
فتح آباد گرگها، عباس آباد، کمینگران، چشمه علیمو، مهرآباد، سلطان آباد، اکبرآباد، روغن گران، 
بازکلاغ، اشــکذری، فتح آباد یزدی ها، جلالی، شهرآباد، سنگبر، قیاس آباد، فیض آباد، خیرآباد، 
کنه بیســت، نجم، اســتاج، کروج، بریلی و درخت بید با اعتباری افزون  بر 150 میلیارد ریال در 

حال انجام است.
اســماعیلیان افزود: از ابتدای ســال ٩٩ با آغاز فرآیند یکپارچه سازی شرکتهای آب و فاضلاب 
شــهری و روستایی تعداد ۲۲۲ روستا با جمعیت حدود ۲۴5 هزار نفر تحت پوشش شرکت آب و 
فاضلاب مشهد قرار گرفت که در ابتدای تحویل گیری بر اساس پایش صورت گرفته تعداد 1۴0 

روستا با تنش آبی مواجه بودند.
وی ادامه داد: با اجرای عملیات اضطراری سعی در کاهش و رفع مشکلات تامین آب این روستاها 
شد و در حال حاضر روستاهای تحت پوشش به ۲۶۲ روستا با جمعیت حدود 300 هزار نفر رسیده 

است و تعداد 113 روستا در شرایط تنش آبی قرار دارد.

قطار خراسان گرد امروز در مسیر تربت حیدریه
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی خراسان رضوی از برگزاری نخستین تور 

ریلی جشنواره گردشگری خراسان رضوی با عنوان خراسانگرد خبر داد.
به گزارش صبح امروز ســید جواد موسوی با اعلام این خبر افزود: در راستای برگزاری جشنواره 
مجازی عکس خراسانگرد و به منظور معرفی جاذبه های گردشگری، موزه  ها و به ویژه  گردشگری 
کشــاورزی تربت حیدریه، این تور گردشگری به وسیله قطار از مشهد به مقصد این شهرستان 

برگزار می شود.
وی ادامه داد: مســافران این تور یک روزه ۶0 نفرند و صبح یکشــنبه ۲3 آبان ماه از مشــهد 
عازم تربت حیدریه خواهند شد و گردشــگران، هنرمندان عکاس، کارشناسان میراث  فرهنگی 
و گردشــگری، خبرنگاران، راهنمایان تورها، مدیران فنی، مدیران عامل مجری تورهای داخلی 

و همچنین افراد تاثیرگذار شبکه های اجتماعی )اینفلوئنسر( در این تور حضور خواهند داشت.
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: هدف از برگزاری این 
تور، آشنایی با موزه ها، آثار و بناهای تاریخی و به  ویژه بازدید از مزارع گل زعفران و گردشگری 
کشاورزی و در ادامه، بازدید از پژوهشکده زعفران و چند شرکت فعال در صادرات زعفران است.

موســوی افزود: تورهای آشناسازی توسط اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی با مشارکت دفاتر خدمات مسافرتی و جهانگردی به صورت رایگان برگزار می شود.
او ادامه داد : »خراسان بزرگ خواستگاه اصلی زعفران و طلایسرخ ایران است که بیشترین  و با 

کیفیت ترینزعفران دنیا در این بخش از ایران کاشت و برداشت می شود.«

راه اندازی قطار گردشگری به شهرستان خواف
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی با تعدادی از فعالان حوزه 
گردشگری و مدیران دفاتر خدمات مســافرتی و گردشگری دیدار و بر ضرورت راه اندازی قطار 

گردشگری به این شهرستان تاکید کرد.
سیدجواد موسوی طی بازدید یک روزه از شهرستان خواف در دیار با تعدادی از فعالان گردشگری 
و مدیران دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری شهرستان اظهار کرد: شهرستان خواف به واسطه 
داشتن آثار تاریخی شاخص، موسیقی محلی، صنایع دستی متنوع و نزدیکی به کشور افغانستان 
ظرفیت بالایی در جذب گردشــگران داخلی و خارجی دارد که باید در این خصوص برنامه ریزی 
شود.وی ادامه داد: بدون شک با راه اندازی قطار گردشگری فصل جدیدی در توسعه گردشگری 

شهرستان خواف شروع خواهد شد.
در ایــن دیدار فعالان حوزه گردشــگری نیز ضمن  اعلام آمادگی برای ســرمایه گذاری بخش 

خصوصی در این حوزه خواستار نقش بیشتری در توسعه گردشگری شهرستان خواف شدند.
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 ش
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عضو شــورای اسلامی شهر مشهدمقدس گفت: شــرط حضور سرمایه گذار در حاشیه 
شــهر، اصلاح کالبدی این پهنه هاست که مدیریت شهری مشهد در این دوره مجدانه 
پای کار این موضوع خواهد بود.غلامحســین صاحبی با بیان اینکه اصلاح ســاختار و 
وضعیت کالبدی در حاشیه شهر، شرط سرمایه گذاری در این بافت است، اظهارکرد: این 
کالبد شامل معابر، شاه راه های اصلی و گذرگاهی و محورهای تردد در حوزه  حمل ونقل 
و ترافیک اســت.وی گفت: مادامی که این مســائل و موضوعات تعیین تکلیف نشود، 
سرمایه گذار در حاشیه شهر حضور پیدا نمی کند.صاحبی با تاکید بر لزوم تعریض معابر در 
حاشیه شهر، افزود: نسبت به شریان های حیاتی در مناطق کم برخوردار باید توجه ویژه ای 
شکل گیرد و عزم جدی نسبت به این موضوع داشته باشیم.عضو شورای اسلامی شهر 

مشــهدمقدس تصریح کرد: مدیریت شهری اصلاح کالبدی این پهنه ها را باید در دستورکار نخست خود قرار دهد و هرچه زودتر 
در این مســیر گام برداشت.صاحبی با بیان اینکه این نگاه تاکنون در شورای شهر و شهرداری حاکم نبوده است، گفت: در گذشته 

حساسیت و ضرورتی نسبت به این موضوع احساس نشده و لذا مدیریت شهری ورود نکرده است.

معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد گفت: شهرداری مشهد دارای پتانسیل مالی بسیار 
خوبی است، از این رو باید به دنبال فرصت های مالی مناسب در شهر باشیم.

به گزارش صبح امروز، محمدرضا مومنی در نشستی با شهردار منطقه 8 مشهد، اظهار کرد: 
شهر مشهد دارای پویایی بسیاری است و نیاز به موتوری متحرک برای افزایش اقدامات 
دارد.وی با بیان اینکه شــهرداری مشهد دارای ظرفیت های مالی بسیاری است، ادامه داد: 
از این رو باید به دنبال فرصت های مالی مناســب در شهر باشیم.معاون مالی و پشتیبانی 
شهرداری مشــهد افزود: ما تا پایان سال جاری تنها ۴ ماه فرصت داریم. آذر ماه برای ما 
از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت بنابراین باید از کارگزاران کمک بگیریم.مومنی با بیان 
اینکه مشــکلات موجود در منطقه 8 بسیار است، تصریح کرد: پتانسیل بازگشایی پادگان 

مجاور خیابان فیاض بخش در این منطقه فرصت خوبی برای شهرداری منطقه به منظور تامین منابع مالی می باشد و می تواند منطقه 
را به شکوفایی برساند.وی با تاکید بر برگزاری جلسات ماهانه در خصوص مشکلات و رفع موانع این منطقه، اضافه کرد: همچنین در 

خصوص اراضی موجود در منطقه زکریا نیز باید با دادستانی هماهنگی هایی صورت گیرد تا بتوانیم مجوزات لازم را اخذ کنیم.

اصلاح کالبدی حاشیه شهر؛ شرط حضور سرمایه گذار شهرداری مشهد به دنبال فرصت های مالی مناسب در شهر است

شهردار مشهد در شورای شهرداران تاکید کرد: 

جذب سرمایه گذار مبنای عملکرد شهرداران مناطق مشهد
شهردار مشهد با اشاره به اینکه منطقه محوری بسیار جدی 
است و محکم پای این مساله ایستاده ایم، گفت: شهرداران 
به جذب ســرمایه گذار و ایجاد درآمد در مناطق به صورت 

ویژه توجه کنند.
به گزارش صبح امروز،  سید عبدالله ارجائی در جلسه شورای 
شهرداران گفت: امروز گفتمان جدید خود در بحث درآمدی 
را تشــریح کردیم و انتظار داریم مناطق براســاس همین 

گفتمان، برنامه ریزی کنند.
وی با بیان اینکه عملکرد مناطق با یکدیگر مقایسه نخواهد 
شــد بلکه با عملکرد همان منطقه طی 10 ســاله گذشته 
مقایسه و اعتبار ســنجی خواهد شد، اظهار کرد: همچنین 
پیش بینی بودجه سال آینده مناطق نیز بر همین مبنا خواهد 
بود به این معنی که بودجه 10 ساله گذشته بررسی و برای 
بودجه ســال یازدهم آن منطقه برنامه ریزی انجام خواهد 

شد .
شهردارمشهد  اضافه کرد: نکته حائز اهمیت این است که 
مناطــق در حوزه درآمد و هزینه به صورت ماهانه نســبت 
به میانگین عملکرد 10 ساله گذشته ارزیابی خواهند شد و 
انتظار داریم کــه درآمد مناطق صعودی و هزینه ها نزولی 

باشد.
ارجائی با اشاره به اینکه شاخص های مد نظر برای مناطق 
به معاونت های مختلف ارائه شــده تا آنها نیز براساس آن 
برنامه ریزی کرده و شــاخص های مدنظرشان را طراحی 
کنند که این کار نیز درحال انجام است، خاطرنشان کرد: به 
عنوان مثال شاخص های معاونت فرهنگی، معاونت خدمات 
شهری و سایر معاونت ها مشخص شده و این شاخص ها 

به صورت ماهانه با مناطق بررســی می شود، اکنون که در 
مرحله شاخص سازی هستیم شهرداران مناطق بنشینند و 

نظرات و پیشنهادات خود را به معاونت ها ارائه دهند.
وی تصریــح کــرد: اولویت ما در ارزیابــی مناطق همین 
شاخص ها خواهد بود و برهمین اساس نیز هر ماه عملکرد 

مناطق بررسی خواهد شد.
شهردار مشــهد الرضا)ع( به مسائل مالی مناطق نیز اشاره 
و اظهارکرد: معتقدم شهرداران مناطق در منابع نقدی، غیر 
نقدی و دولتی باید به دیون و سرمایه گذاری توجه بیشتری 
داشــته باشــند و به این نکته توجه کنند که در این حوزه 
منطقه محوری برای ما بسیار جدی است و محکم پای این 

مساله ایستاده ایم.
ارجائی ادامه داد: شــهرداران اگر به اختیارات بیشتری نیاز 
دارنــد این اختیارات را خواهیم داد اما در مقابل از آنها اقدام 

و کار می خواهیم.
وی با بیان اینکه معاونت ها و ادارات کل، نقش پشــتیبان 
مناطق را خواهند داشــت، افزود: ســازمان ها نیز باید در 
مقیاس شهری عمل کنند و اگرمی خواهند منطقه ای عمل 
کنند باید تفویض اختیار کنند، اگر قرار است سازمانی برود 
و دست و پای منطقه را بگیرد باید اصلاح فرایند انجام شود 

که این کار در حال انجام است.
شهردارمشهدالرضا)ع( با تاکید براینکه مناطق باید به دنبال 
منابع جدید درآمدی باشند، خاطرنشان کرد: لذا شهرداران 
مناطق برای استفاده از ظرفیت هایی که برای درآمد زایی 
در مناطق وجود دارد از جمله جذب ســرمایه گذار با بهره 
گیری از زمین های موجود به خصوص در مناطق، دو، سه، 

۶، پنج و.. برنامه ریزی کنند و دراین مسیر ما از شهرداران 
مناطق حمایت خواهیم کرد.

ارجائــی بابیان اینکه شــهرداران مناطق بایــد در نظارت 
برساخت وســازها جدی باشــند، تاکید کرد: ورودی های 
کمیســیون ماده 100 باید کاهش پیدا کند، و این موضوع 

یکی از شاخص های ارزیابی مناطق خواهد بود.
وی اضافــه کرد: یک ســری پرونده های حل نشــده در 
کمیســیون ماده 100 وجود دارد که باید به صورت جدی 

بررسی و راهکاری برای حل آنها پیدا شود.
شهردارمشهد گفت: در مجموع در بحث اقتصادی نیز جذب 
سرمایه گذار در مناطق را از شهرداران می خواهیم و انتظار 

داریم به موضوع جدی پرداخته شود.
ارجائــی افزود: کارهای اقتصادی، باز کردن معابر، توافق با 
مالکان زمین های بزرگ مقیاس برای انجام سرمایه گذاری 
کار و وظیفه شهرداران مناطق است و انجام آن را از سوی 

شهرداران در مناطق به صورت جدی می خواهیم .
وی ادامه داد: شهرداران مناطق باید پیگیر رفع مشکل زمین 
های ارتش، انتقال زندان و... رفع مشکلات سایر زمین های 

بزرگ مقیاس باشند این کار شهرداری های مناطق است.
شهردارمشهد با تاکید براینکه شهرداری های مناطق برای 
ما از اهمیت ویژه ای برخوردارهســتند، گفت: شــهرداران 
مناطق باید جایگاه خود را بشناسند و از ظرفیت های خود 

استفاده کنند و ما نیز محکم پشت شما ایستاده ایم.
شهرداری های مناطق با یکدیگر مقایسه نخواهند 

شد
معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد با بیان این مطلب 

که نگاه ما در اقدامات شهرداری مناطق، مقایسه ای نخواهد 
بود، گفت: براســاس برنامه درآمدی 10 ســاله گذشته هر 
منطقه را بــه تفکیک و در ســال 1۴00 به صورت منابع 
بررسی کردیم و انتظارات خود را از شهرداران در خصوص 

بحث درآمدی مطرح کردیم.
محمدرضا مومنی در حاشیه نشست شــورای شهرداران، 
اظهار کرد: ضرورت دارد جلســات تخصصی با محوریت 

شهرداری مناطق برگزار شود.
وی ادامه داد: بحث منابع، مصارف و پروژه های عمرانی در 
مناطق از اهمیت والایی برخوردار اســت. در این نشست، 
تمرکز ما بر مباحثی در خصوص منابع شــهرداران مناطق 

بود.
معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد با اشاره به اینکه 
نگاه ما مقایســه اقداماتی مناطق با یکدیگر نخواهد بود، 
تصریح کرد: براســاس برنامه درآمدی 10 ساله گذشته هر 
منطقه را به تفکیک و در ســال 1۴00 به صورت ماهانه، 
منابع، بررســی و انتظارات خود را از شهرداران در خصوص 

بحث درآمدی مطرح کردیم.
مومنی بیان کرد: در گذشته میزان طلب مناطق را در نظر 
می گرفتیم و درصدی از مصارف جاری و عمرانی را پرداخت 

می کردیم.
وی تاکید کرد: بنا بر تصمیماتی که گرفته شــده، یکی از 
معیارهایی که در پرداخت مصارف جاری و عمرانی در نظر 
خواهیم گرفت، تحقــق درآمدی هر منطقه خواهد بود که 
این امرموجب ایجاد انگیزه  برای شهرداران مناطق در کسب 

درآمد می  شود.

رئیــس انجمن حرفه ای گردشــگری ســلامت 
خراسان رضوی گفت: حذف واسطه ها و دلال های 
گردشــگری سلامت اشتباه اســت اما با توجه به 
آسیب هایی که از سوی این گروه ها به گردشگری 
وارد می شــود، لیدرها و مترجمین را ســاماندهی 
خواهیــم کرد تا رونق به گردشــگری ســلامت 
بازگردد.حســن نیکونام در گفت وگو با ایســنا در 
خصوص نقش واســطه ها در گردشگری سلامت 
اظهار کرد: 80 تــا ٩0 درصد دلال ها، لیدرها و یا 
واســطه های گردشــگری را لیدرهای عرب زبان 

تشــکیل می دهد. این افراد به واسطه حضور چندین ســاله در ایران و برقراری ارتباط های فامیلی در کشور عراق در 
گردشگری سلامت ایران بازاریابی انجام داده و بسیاری از بیماران را جذب می کنند.

وی افزود: حتی اگر این افراد نیمی از بیماران خارجی را هم از طریق فرودگاه، راه آهن، ترمینال و... جذب کرده باشند 
باز هم اگر از فرایند جذب گردشگر سلامت حذف شوند، خلا بزرگی خصوصا در زمینه مترجمین احساس خواهد شد؛ 
بنابراین حذف آنان منطقی نیست.رئیس انجمن حرفه ای گردشگری سلامت خراسان رضوی تصریح کرد: با این حال 
این واسطه ها آسیب های شدیدی به گردشگری سلامت وارد می کنند. برخی از این افراد هیچ قانون و اصولی ندارند. 
در واقع به دلیل اینکه اینان جا و مکان ثابتی ندارند، همین موضوع باعث می شــود هزینه های هنگفتی از گردشــگر 
سلامت اخذ کنند. همچنین اطلاعات ناچیز پزشکی آنان می تواند آسیب زا باشد و بیمار را به پزشک نامرتبط ارجاع داده 
و هزینه های درمانی بیمار را بالاتر برده یا حتی بیمار را به مراکز غیرمجاز ارجاع دهند.نیکونام خاطرنشان کرد: به همین 
جهت لازم است واسطه های گردشگری سلامت را ساماندهی کنیم و برای آنان دوره های آموزشی برگزار کرده تا از نظر 
رفتاری و حرفه ای ارتقا پیدا کنند. از همین رو انجمن گردشگری سلامت خراسان رضوی با همکاری اداره  کل میراث 
فرهنگی خراسان رضوی و دانشگاه علوم پزشکی مشهد پیش از شیوع کرونا طرحی را ساماندهی کرد و فراخوان داد که 
به واسطه آن حدود ۲500 لیدر و مترجم در سطح مشهد شناسایی شد و برای 1100 نفر از آن ها برای ارائه آموزش های 
مذکور پرونده تشکیل شد. وی گفت: البته متاسفانه آموزش این گروه ها با شیوع کرونا همزمان و به همین دلیل کلیه 
فرایندهای ما متوقف شد. در حال حاضر مجددا با دستور معاون استاندار این فرایند آغاز شده و طی 10 روز گذشته ۲ 
جلسه در شورای راهبری استان برای این منظور برگزار شده است. بر اساس این طرح مقرر شد تمام لیدرها و مترجمین 
زیر نظر اداره  کل میراث فرهنگی خراسان رضوی قرار گیرند و مجددا همان فرایند قبلی از طریق انجمن گردشگری 
سلامت پیش رود و لیدها نیز دوره های آموزشی پیشین را طی کنند.رئیس انجمن حرفه ای گردشگری سلامت خراسان 
رضوی عنوان کرد: شرکت کنندگان در دوره های یاد شده کدی دریافت می کنند که بر اساس آن می توانند فعالیت خود 
را با شرکت های گردشگری سلامت دارای مجوز حرفه ای آغاز کنند. از سوی دیگر قرار بر این است که دانشگاه علوم 
پزشــکی مشهد طی فرایندی پذیرش بیمار در مراکز درمانی و پزشکی را به صورت مستقیم از شرکت ها و مترجمین 
غیرمجاز متوقف کند و حتی اگر فردی پذیرش شد، پزشک و مراکز درمانی اجازه ندارند به عنوان کمیسیون پولی به 

همراه آن بیمار پرداخت کنند.

سرپرســت معاونت هماهنگی و مدیریت امور 
زائران استانداری خراســان رضوی گفت: ۷0 
درصد زائران از طریق جاده به این شــهر سفر 
می کننــد و از این رو باید از تمام ظرفیت های 

لازم به ویژه بقاع متبرکه بهره برداری شود.
حجت الاســلام حجت گنابادی نژاد در دیدار با 
مدیر کل اوقاف و امور خیریه خراسان رضوی 
اظهــار کــرد: در معاونت زیارت اســتانداری 
خراســان رضوی چند کارگروه و کمیته فعال 
است که یکی از آن  کارگروه بقاع متبرکه است. 

البته لازم است این کارگروه فعالیت بیشتری داشته باشد.
سرپرست معاونت هماهنگی و مدیریت امور زائران استانداری با اشاره به کرونا که شرایطی را تقریبا برای تمام 
دســتگاه ها به وجود آورد که برای مدتی دچار مشــکل کرد، گفت: اکنون کرونا برای ما ناشناخته نیست و ما با 
استفاده از تجربه یک سال و اندی از کرونا باید در همه شرایط کرونایی برنامه ریزی لازم برای فعالیت های خود 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکه ۷0 درصد زائران از طریق جاده به این شــهر ســفر می کنند، ادامه داد: از این رو باید از تمام 
ظرفیت هــای لازم در بخش جاده ای به ویژه بقاع متبرکه به عنوان میقات الرضا بهره برد؛ در این خصوص باید 

یک دستگاه محور قرار گیرد و مابقی دستگاه ها حول این دستگاه محور خدمات ارائه دهند.
گنابادی نژاد بیان کرد: باید برای زائری که قصد ســفر به مشهد مقدس را دارد از ابتدا حرکت زائر، برنامه ریزی 
فرهنگی و معنوی صورت گیرد و در تمام طول مسیر از این برنامه ها بهره مند شود و نگران فراهم آوردن نیازهای 

خود در جاده نیز نباشد.
وی با اشــاره به اهمیت موضوع زائران پیاده گفت: ما در طول ســال شاهد ورود زائران پیاده به مشهد مقدس 
هستیم اما اوج آن مربوط به دهه آخر صفر است. در حوزه این دسته از زوار دستگاه متولی و محور وجود ندارد؛ 
اگر چه جمعیت خدمتگذاران زائران پیاده در این زمینه فعال اســت اما کافی نیست. لازم است دستگاهی برای 
مدیریت امور این زائران محور قرار گیرد؛ سپس تشکل هایی مانند جمعیت خدمت گذاران زائران پیاده حول آن 

فعالیت کنند. 
سرپرســت معاونت هماهنگی و مدیریت امور زائران استانداری با اشاره بر ضرورت برگزاری جلسات برای این 
منظور و ارائه راهکارهای لازم گفت: مساله اقامت زائران نیز بسیار مهم است. اقامت های ارزان قیمت ظرفیت 
خوبی اســت اما باید این زائرســراها وقف شــود؛ در غیر این صورت در آینده دچار مشکل خواهد شد. اگر چه 
برای اقامت ارزان قیمت ظرفیت زائرســراها، حسینیه ها، مدارس، امکانات شهرداری و در شرایط بحرانی حتی 

ورزشگاه ها وجود دارد اما باید برای ساماندهی موضوع جلسات بیشتری برگزار کرد. 
اضافه کرد: زائری که به مشهد مقدس مشرف می ند
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 پاسخ مدیر پیکان به شائبه تماس با بازیکنان ذوب آهن:

 فوتبالی برنده شدیم
مدیر تیم فوتبال پیکان گفت: کاری به حواشــی دیدار با ذوب آهن نداریم زیرا فوتبالی 

حریف را بردیم.
سعید دقیقی در گفت وگو با فارس، در مورد برتری یک بر صفر تیم فوتبال پیکان مقابل 
ذوب آهن در دیدار معوقه هفته ســوم لیگ برتر اظهار داشت: پیکان در تمام دقایق این 
مسابقه تیم برتر زمین بود و فوق العاده خوب بازی کردیم. حق مان هم پیروزی بود و به 

همین دلیل سه امتیاز را کسب کردیم. 
وی در مورد حواشی این مسابقه و ادعای مهدی تارتار مبنی بر تماس گرفتن با برخی از 
بازیکنان و اعضای کادر فنی ذوب آهن قبل از این مسابقه توضیح داد: تارتار از دوستان 
قدیمی من اســت. حسین معمار، حسین اینانلو و حســین پاشایی همبازی ام بودند. این 
عزیزان سال گذشته زحمات زیادی برای پیکان کشیدند و باید از آنها تقدیر و تشکر کرد 
اما این حرف های حاشــیه ای پس از بازی در فوتبال ایران باب شده و خیلی کارشناسی 

و منطقی نیست. 
مدیــر تیم فوتبال پیکان اضافه کرد: به تماس گرفتن و این حرف ها اعتقادی ندارم زیرا 
از ابتدا دوســت نداشتم وارد حاشیه شــوم. فوتبال باکیفیتی بازی کردیم و موقعیت های 
بیشتری از ذوب آهن داشتیم. به حق مان رسیدیم و پرداختن به مسائل حاشیه ای درست 
نیست. تارتار و دستیارانش فوق العاده شریف و قابل احترام هستند اما پیکان، ذوب آهن 
را فوتبالی شکســت داد و به همین دلیل باید از بازیکنــان جوان و با انرژی و کادرفنی 

خوب مان تشکر کنم. امیدوارم بتوانیم این روند را ادامه بدهیم.
دقیقی درباره اعتراض باشــگاه ذوب آهن به شرایط نامناســب ورزشگاه انقلاب کرج، 
توضیح داد: به دلیل پایین بودن کیفیت زمین ورزشــگاه شــهدای شــهرقدس تصمیم 
گرفتیم این بازی را در کرج برگزار کنیم. با وجود بارش شــدید باران در کرج طی یکی 
دو روز اخیر، کیفیت زمین ورزشگاه انقلاب  خیلی خوب بود و دلیلی نداشت بخواهیم در 
زمین بی کیفیت بازی کنیم. به همین دلیل ورزشــگاه انقلاب که کیفیت بهتری داشت، 

انتخاب کردیم. 
وی در خصوص اظهارنظر یکی از مســئولان باشــگاه ذوب آهن مبنی بر اینکه شــاید 
سیســتم VAR وارد فوتبال کشورمان شده که محمدرضا اکبریان تصمیم خود را برای 
اعلام پنالتی به ســود این تیم تغییر داد، گفت: در آن صحنه دست کمک داور به اشتباه 
روی ویبره رفت و داور تصور کرد باید برای ذوب آهن پنالتی بگیرد. البته اکبریان  پس 

از مشورت با کمک داور، تصمیم خود را تغییر داد.
مدیر تیم پیکان اضافه کرد:  در فیلم بازی هم مشــخص اســت اتفاقی درون محوطه 
جریمه پیکان نیفتاد که داور بخواهد برای حریف پنالتی بگیرد و اگر آن صحنه را پنالتی 
می گرفت، حقانیت تیم پیکان زیر ســوال می رفت. به هر حال این حواشی در پایان یک 
مسابقه سنگین طبیعی است. با وجود کیفیت خوب تیم و کادرفنی ذوب آهن، پیکان تیم 

برتر زمین بود و فنی برنده شد. 
دقیقی در مورد اعتراض باشــگاه  ذوب آهن به عیب های اساسی راهروها و رختکن های 
ورزشگاه انقلاب، عنوان کرد: روز گذشته قبل از شروع بازی برق مجموعه انقلاب قطع 
و به همین دلیل شــوفاژهای ورزشگاه هم خاموش شــد. هیات فوتبال کرج به عنوان 
مســئول برگزاری بازی طبق هماهنگی با اداره کل ورزش و جوانان البرز، خیلی سریع 
این مشکل را برطرف کرد. شرایط برای هر دو تیم برابر بود و در ادامه راه برای مجموعه 

شایسته ذوب آهن آرزوی موفقیت می کنم.

 سرخابی ها نیازمند بسترسازی برای خصوصی شدن

 خطر واگذاری ویرانگر از سر استقلال و پرسپولیس گذشت
خصوصی  سازمان  رئیس  امروز  های  صحبت 
بزرگ  خطر  که  است  این  دهنده  نشان  سازی 

از سر دو باشگاه استقلال و پرسپولیس گذشت.
فارس،  خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  گزارش  به 
هجمه  عجیبی  طرز  به  که  بود  گذشته  سال 
انجام  جوانان  و  ورزش  وزارت  سوی  از  زیادی 
گرفت مبنی بر اینکه باید دو باشگاه پرسپولیس و 

استقلال واگذار شوند.
وزارت  روحانی،  دولت  آخر  سال  دو  در  چند  هر 
این دو  پیگیر خصوصی سازی  به شدت  ورزش 
باشگاه بود اما هیچگاه روند این کار شفاف سازی 
موضوع  این  دولت  آخر  روزهای  در  البته  نشد. 
مدام از سوی مسئولان وزارت پررنگ تر دنبال 
شد. به طوری که سال گذشته در تاریخ 13 بهمن 
وزارت ورزش رسما اعلام کرد در ۲۲ بهمن این 

واگذاری انجام می شود. در اینجا می توانید این 
مطلب را بخوانید.  موضوعی که هیچ وقت هم 
انجام نشد و البته همان زمان هم که وزارت به 
دنبال این موضوع بود، مخالفان زیادی بودند که 

اعتقاد داشتند روند انجام گرفته شفاف نیست.
حمید  آمدن  کار  روی  و  دولت  تغییر  از  بعد 
به عنوان وزیر جدید ورزش و جوانان،  سجادی 
روند خصوصی سازی سرخابی ها مثل  ماجرای 
عجولانه  واگذاری  از  صحبت  دیگر  و  شد  قبل 
در  گذشته  روز  ورزش  وزیر  سجادی  البته  نبود. 
جزیره کیش در مورد واگذاری سرخابی ها اعلام 
نداریم.  مشکلی  و  واگذاری هستیم  آماده  کرده؛ 
اتفاقاً مصوبات این کار را نیز دریافت کردیم و از 
اینجا به بعد خدمت همکاران عزیزمان در وزارت 
تا  هستیم  منتظر  هستیم.  دارایی  و  اقتصاد  امور 

سازمان خصوصی سازی به سمت واگذاری برود. 
و  گرفتیم  را  مجوزها  و  انجام  کارها  ما  نظر  از 
آقای  شخص  جمهوری،  ریاست  نهاد  موافقت 
دریافت  را  حقوقی  معاونت  و  جمهور  رئیس 
کردیم. مطالعات نیز انجام شد و خدمت همکاران 
منعکس  دارایی  امور  و  اقتصاد  وزارت  در  عزیز 
برود و   به سمت سازمان خصوصی سازی  تا  شد 

کارها انجام شود.
دولت  خواسته  به  شده  گرفته  ایرادات  از  یکی 
دوازدهم این بود که به طور کلی مالکیت معنوی 
باشگاه هنوز مشخص نیست و  این دو  و مادی 
شفاف  صورت  به  باشگاه  دو  این  مالی  بازرسی 
باشگاه دو  این دو  را روشن نکرده است.  اذهان 
شرکت زیان ده هستند که با انبوه بدهی مالیاتی 
و ... روبرو هستند. همیشه این سوال مطرح بوده 

از مشکلاتی که  با این حجم  که وزارت ورزش 
هر یک از دو باشگاه دارند، چگونه می خواسته 

آنها را وارد بازار سرمایه و بورس کند؟
مشکلات  و  تپه  هفت  شرکت  واگذاری  تجربه 
آن  با  دولت  موضوع  این  بابت  که  پردردسری 
خصوصی  سازمان  تا  شده  باعث  شد،  مواجه 
سازی در مورد واگذاری دو باشگاه پایتخت تامل 
اگر قرار باشد دو باشگاه  بیشتری به خرج دهد. 
سرخابی بدون حساب  و کتاب و در نظر گرفتن 
دارند  را  سهام  خرید  قصد  که  افرادی  اهلیت 
می  دولت  برای  اضافی  بار  یک  شوند،   واگذار 
دامن  ها  واگذاری  این  شکست  تبعات  و  شوند 
به  هم  جدی  آسیب  و  گرفت  خواهد  را  دولت 

پیکره فوتبال کشورمان می زند.
رئیس  قربانزاده  حسین  امروز  راستا،  همین  در 

ماجرای  مورد  در  خصوصی سازی  سازمان 
و  »پرسپولیس  گفت:  ها  سرخابی  واگذاری 
استقلال نیازمند تضمینی برای موفقیتشان پس 
نیفتد،  اتفاق  تضمین  اگر  هستند.  واگذاری  از 
برخی  سرنوشت  به  واگذاری شان  است  ممکن 
از بنگاه ها منجر شود. برای واگذاری دو باشگاه 
مسیر  در  آرامش  با  را  آن ها  و  نداریم  عجله ای 

خصوصی قرار خواهیم داد.«
صحبت های امروز رئیس خصوصی سازی نوید 
از سر این  این را می دهد که یک خطر بزرگ 
دو باشگاه برای واگذاری بدون تفکر و عجولانه 
یک  با  دارد  فرصت  دولت  اکنون  گذشت. 
باشگاه  دو  برای  را  شرایط  مناسب،  بسترسازی 
فراهم کند تا بدون هیچ گونه ابهام و نگرانی وارد 

بازار سرمایه و بورس کند.

511/1آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه خانم مونـا ممتازی  کاشـانی برابـر وکالتنامـه شـماره 55۴۶٩ مـورخ 1۴00/8/8 
دفتـر خانـه 1۴8 مشـهد بوکالـت از طـرف آقای اکبـر اکبرزاده  وظیفـه دان  باسـتناد ۲ برگ فرم 
استشـهادیه منضـم بـه فـرم تعهـد جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی نوبـت اول به ایـن اداره 
مراجعـه و مدعـی اسـت کـه سـند مالکیت ششـدانگ  یـک قطعه زمین به شـماره پـلاک  ٩05 
فرعـی از 53 فرعـی از ۲۲8  اصلـی بخـش ٩ مشـهد کـه متعلـق بـه نامبـرده میباشـد  بـه علت 
سـهل انـگاری  مفقـود گردیـده اسـت. بـا بررسـی دفتـر امـلاک معلوم شـد ششـدانگ مالکیت 
نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت 80۶۴1 دفتـر۴۲8  صفحـه ۷ بنـام  آقـای اکبـر اکبـر زاده وظیفه 
دان  ثبـت و سـند بـه شـماره  چاپـی ۲۷18۴8  صـادر گردیده اسـت. دفتـر املاک بیـش از این 
حکایتـی نـدارد. لـذا بـه اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحـی  قانـون ثبـت مراتـب یـک نوبـت آگهی و 
متذکـر مـی گـردد هرکس نسـبت بـه ملک مـورد آگهی معاملـه ای انجـام داده یـا مدعی وجود 
سـند مالکیـت نـزد خود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریخ انتشـار ایـن آگهی اعتـراض کتبی 
خـود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی 
اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلـت مقرر و یا وصـول اعتراض بـدون ارائه سـند مالکیت 
یـا سـند معامله رسـمی نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت المثنـی و تسـلیم آن به متقاضـی اقدام 

خواهـد شـد. م.الف 3۴۴
سید محمد باقر حسینی جهانگیر-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13٩0/0٩/۲0 و برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶0050050۴8 مـورخ 1۴00/0۶/۲۷  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آقـای محمـود جعفـری فرزنـد 
علـی اصغـر  نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 1۲3/0۶ مترمربـع از پلاک 
شـماره ۲۶1 فرعـی مجـزی شـده از ۲۲ فرعـی از ۲۲5 اصلـی واقـع در اراضـی نواحـی بخـش 
۲ حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمدتقـی فـرخ آبـادی فرزند 
محمداسـماعیل محـرز گردیـده اسـت.لذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامه مربوطـه این اگهـی در دونوبت 
بـه فاصلـه 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محل 
تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و 
در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول 

1۴00/08/05 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم 1۴00/08/۲3   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶351000130 مورخ 
1۴00/8/5 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک  خلیـل  آبـاد تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی آقای حسـین خیـری فرزند عباس به شـماره شناسـنامه ۲ صـادره از کلاله 
در ششـدانگ یـک قطعـه بـاغ پسـته  بـه مسـاحت ۶5۷۴/80 متـر مربـع قسـمتی از ششـدانگ  
پـلاک 11 فرعـی مفـروز و مجزی شـده از پـلاک3۶  اصلی صحـرای نصرتیه بخـش پنج خلیل 
آبـاد  واقـع در خلیـل آباد ٫ روسـتای سـعد الدین ٫ صحـرای نصرتیه خریداری از مالک رسـمی 
خانـم زهـرا صادقیـان محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1۴00/8/۲3. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 8/٩/1۴00
علی خدادادی ٫رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶3510001۲٩ مورخ 
1۴00/8/5 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک  خلیـل  آبـاد تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی  آقای حسـین خیری فرزند عباس به شـماره شناسـنامه ۲ صـادره از کلاله 
در ششـدانگ یـک قطعـه بـاغ پسـته  بـه مسـاحت ۴110/35 متـر مربـع قسـمتی از ششـدانگ  
پـلاک 11 فرعـی مفـروز و مجزی شـده از پلاک 3۶  اصلـی صحرای نصرتیه بخـش پنج خلیل 
آبـاد  واقـع در خلیـل آباد – روسـتای سـعد الدین – صحـرای نصرتیه خریداری از مالک رسـمی 
خانـم زهـرا صادقیـان محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1۴00/8/۲3. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 8/٩/1۴00
علی خدادادی –رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی و اراضی 
و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای اصلاحی شـماره 1۴00۶030۶۲۷100۲۲۶۴ هیات  
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد منطقه پنـج  ، تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
آقـای رضـا علـی زاده فرزنـد محمـد در ششـدانگ یک بـاب منزل به مسـاحت  100 متـر مربع 
قسـمتی از پـلاک  ۲۲٩0  فرعـی از باقـی مانـده 58 فرعـی از 1۶  اصلی بخـش ٩  واقع در بلوار 
میامـی – فلکـه جمعـه بـازار – کرامـت ٩- پلاک 13 خریـداری  از محمد علی مظفریان سـنگ 
نقـره محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانع از 
مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الـف۲۶۲ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/8/8. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴00/8/۲3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲1001108 هیات 
اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی  آقـای علی اصغر 
اکبـری طاهـری فرزنـد محمد به شـماره شناسـنامه 1۲ صادره از بردسـکن درششـدانگ یکباب 
سـاختمان بـه مسـاحت 15٩/05 متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۶3۶  فرعـی از ۴  اصلـی واقـع 
درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت  ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی ام السـلمه 
سـیدی محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ن. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

1۴00/8/8. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/8/۲3
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی و اراضی 

و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲10011۲۴ هیـات اول 
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقای مرتضی کاسـبی 
فرزنـد غلامرضـا به شـماره شناسـنامه 8۷ صادره از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت 31/5۲ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۷۴8 فرعـی از  ۴  اصلـی واقع درخراسـان رضوی 
بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی فاطمـه توکلی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می 
تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ن. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/8/8. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴00/8/۲3
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی و اراضی 
و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲100113۷ هیـات اول 
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای محمـد آژنـگ 
فرزند حسـین به شـماره شناسـنامه ۷۲15 صادره از بردسـکن  درششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت 15۴/10 متـر مربـع قسـمتی ازپلاک 1۲88 فرعـی از ۴  اصلی واقع درخراسـان رضوی 
بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی ورثـه عبدالرضا مشـیری محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می 
شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و 
پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ن. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/8/8. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴00/8/۲3
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع ماده3قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی و اراضی 

و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی 
برابـر رای شـماره  3۲1۲-1۴00 مورخـه 1۴00/0۷/۲۷ هیات  به کلاسـه پرونده شـماره  118-
1۴00 موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی  
مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک منطقه دو بجنـورد تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی 
آقـای ابوطالـب باغچقـی  فرزنـد محمد بشـماره شناسـنامه 1٩۶ صـادره از بجنورد در ششـدانگ 
یـک بـاب انبـاری بـه مسـاحت ۲3۷ مترمربـع ازپـلاک 155 اصلـی واقـع در اراضـی کهنه کند  
بخـش دو بجنـورد خریـداری از مالـک رسـمی آقای بـدر باغچقی فرزند حسـین  محـرز گردیده 
اسـت.لذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می 
تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دوماه اعتـراض خودرا بـه این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خودرا بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نمایند.بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقـررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/08/08
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴00/08/۲3

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بجنورد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع ماده3قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 

اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی 
برابـر رای شـماره  3۲۷5-1۴00 مورخـه 1۴00/08/05 هیـات  بـه کلاسـه پرونـده شـماره  

۲۴8-1۴00 موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی  مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک منطقـه دو بجنـورد تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقای محمدرضارمضانپور  فرزند موسـی الرضا بشـماره شناسـنامه ۲۷11 
صـادره از بجنـورد در ششـدانگ یـک بـاب مغازه بـه مسـاحت ۴۴/33 مترمربـع ازپلاک 13٩ 
فرعـی از 1۷3 اصلـی  واقـع در اراضـی معصـوم زاده  بخـش دو بجنـورد خریـداری از مالـک 
رسـمی آقـای حسـن عامـری اختیار آبـادی محـرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دومـاه اعتـراض خودرا بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـودرا بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند.بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت 

صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/08/08
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴00/08/۲3

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بجنورد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع ماده3قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 

اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی 
برابـر رای شـماره  ۲۴5۴-1۴00 مورخـه 1۴00/0۶/0۷ هیـات  بـه کلاسـه پرونـده شـماره  
۶-٩8 موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی  
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک منطقـه دو بجنـورد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضی آقای حسـنعلی دهقان  فرزند غلامحسـین بشـماره شناسـنامه ٩3٩ صادره از بجنورد 
در ششـدانگ یـک بـاب خانـه بـه مسـاحت 115 مترمربـع ازپـلاک ۶1 فرعـی از 1۲5 اصلی  
واقـع در اراضـی غریـه عزیـز  بخـش دو بجنورد خریـداری از مالک رسـمی آقـای علی اصغر 
فتحـی حمزانلوئـی محـرز گردیـده اسـت.لذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دونوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دوماه 
اعتـراض خـودرا بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خودرا بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند.بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/08/08
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴00/08/۲3

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بجنورد

آگهی آراء هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

در اجـرای مـاده 3 قانـون و مـاده 13آئیـن نامـه اجرایـی قانـون یاد شـده اسـامی افـرادی که 
اسـناد عـادی یـا رسـمی انـان در هیـات مسـتقر در اداره ثبـت اسـناد و املاک بجنـورد مورد 
رسـیدگی و تائیـد قـرار گرفتـه جهت اطلاع عمـوم در دونوبت بـه فاصله 15روز در دو نشـریه 

اگهـی هـای ثبتـی )کثیرالانتشـار و محلـی ( به شـرح ذیـل اگهی مـی گردد :
بخش دو بجنورد پلاک 1۷1- اصلی اراضی سوهانی

1- ششـدانگ یکبـاب سـاختمان از پـلاک 301 فرعـی از 1۷1 اصلـی فـوق به مسـاحت یک 
صـد مترمربـع)100 متـر مربع(متـر مربع ابتیاعـی آقای ابوالفضـل محمدیان از محـل مالکیت 
رسـمی غلامحسـین رزاز برابـر رای شـماره 1501-1۴00 مورخـه 1۴00/0۶/10 – کلاسـه 

 ٩٩-018۴
لـذا بدیـن وسـیله بـه فروشـندگان و مالکین مشـاعی و اشـخاص ذینفـع در آرای اعلام شـده 
ابـلاغ مـی گـردد چنانچـه اعتراضـی دارند بایـد از تاریـخ انتـار اگهـی و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق درمحـل تـا دومـاه اعتـراض خـود رابـه اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد معترضیـن بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نماینـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل 
تحویـل دهنـد در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل ارائـه ننمایـد اداره ثبـت مبادرت به صدور سـند 

خواهـد نمـود ضمنـا صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد بود .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/08/۲3
تاریخ انتشار نوبت دوم : 08/1۴00/0٩

علیخان نادری
رئیس اداره ثیت اسنادو املاک منطقه یک بجنورد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

دستور ویژه رئیس صدا و سیما به معاونت سیاسی 
سازمان

پیمان جبلی رئیس صداوســیما تاکید کرده است: تشهیر اشخاص 
حقیقی در شــرایطی که جرم قطعی توسط مراجع ذی صلاح رسما 
اعلام نشده است اکیدا ممنوع است.در بخشنامه جدید پیمان جبلی 

رئیس صداوسیما به معاونت سیاسی سازمان آمده است: در برنامه های 
زنده و ضبطی اعم از گفت وگو محور، خبر و گزارش خبری، مســتند، 
ترکیبی و نیز مطالب مکتوب، تشــهیر اشخاص حقیقی به شیوه های 
مختلف اعم از نام بردن، نمایش مشخصات شامل عکس، گرافیک و 
نیز کنایه صریح در شــرایطی که جرم قطعی توسط مراجع ذی صلاح 
رسما اعلام نشده اســت اکیدا ممنوع است.لازم است مراتب به نحو 
شــفاف و روشــن به عوامل زیر مجموعه ابلاغ و دستورالعمل موکد 
انضباطی در اسرع وقت تهیه و در صورت تخلف، اعمال گردد./جماران

نماینده مجلس: ایران وارد برجام ۲ و ۳ نخواهد شد
رئیس کمیســیون اجتماعــی مجلس با بیان اینکــه آمریکا به دنبال 
مختومه کردن پرونده برجام نیست، گفت: آمریکا به دنبال استفاده از 
منافع برجام است، هژمونی آمریکا در خاورمیانه شکست خورده بنابراین 
ایالات متحده نمی خواهد بیشــتر از این ضرر کند اما با فشار رسانه ای 
تلاش دارند تا ایران را وادار کنند از خواسته هایش کوتاه بیاید.اسماعیلی 
اظهار داشت: در صورت ادامه استقامت و پایداری ایران، آمریکا مجبور 
می شود با قبول شرایط جمهوری اسلامی پای میز مذاکرات بیاید.وی 
بــا تأکید بر اینکه ایران وارد برجام ۲ و 3 نخواهد شــد، تصریح کرد: 
وزارت خارجه اجازه ندارد در موضوعات منطقه ای و موشکی با آمریکا 
و غرب مذاکره کند.رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
گفت: کشورهای اروپایی نیز چند ســال همراه با ایران و آمریکا پای 
میز مذاکرات نشستند و اگر این مذاکرات به نتیجه نرسد، از نظر عُرف 
دیپلماتیک شکســت خورده اند بنابراین به نفع آنهاست که مذاکرات 

برجامی منتج به توافق شود.

4۷ نامزد رد صلاحیت شده در تکاپو برای بازگشت به 
شوراها

نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی گفت: ۴۷ نامزد رد 
صلاحیت شــده انتخابات شوراها از دیوان عدالت نقض رای گرفته اند 
و به دنبال بازگشت به شوراها هستند.اقبال شاکری در گفتگو با مهر، 
با اشاره به تلاش مجلس برای اصلاح قانون انتخابات شوراها، گفت: 
نمایندگان معتقدند باید رأی هیئت نظارت مرکزی بر انتخابات شوراها 
رأی قطعی و نهایی باشــد و دیوان عدالت نبایــد این رأی را نقض و 
یا ابطال کنــد.وی افزود: ۴۷ نفر از نامزدهای انتخابات شــورا که رد 
صلاحیت شده اند، به دیوان عدالت مراجعه کرده و نقض رأی گرفته اند. 
این افراد با این رأی یا انتخابات را متوقف کردند و یا به دنبال بازگشت 
به شوراها هستند.شاکری تصریح کرد: بنابراین اعضای هیئت نظارت 

مرکزی که از نمایندگان مجلس هســتند به دلیل زیر ســوال رفتن 
اختیارات این هیئت از ســوی دیوان چنین طرحــی را ارائه کردند که 

کلیات آن در صحن علنی به تصویب رسید.

یک اقتصاددان: با این روند ایران در سال 1406 قطعا دچار 
ورشکستگی مالی خواهد شد

فرشاد مومنی معتقد است که با استاانداردهای کاملا معطوف به شرایط 
کشورهای درحال توســعه، اگر این روند ادامه پیدا کند ایران در سال 

1۴0۶ قطعا دچار ورشکستگی مالی خواهد شد..
مهمترین اظهارات مومنی:

*اولین ضربه ای مهلکی که سیاست افزایش نرخ ارز به کشور وارد می 
کند این است که توان مالی دولت را ساقط می کند.

* شــما ببینید کل بدهی دولت بعد از هشــت سال جنگ و به عهده 
گرفتن بدهی های پهلوی در پایان ســال ۶8 هزار و ششصد میلیارد 
تومان بود اما الان بدهی های آشــکار 500 هزار هزار میلیارد تومانی 

دولت مطرح می شود.
* در همین گزارشــی که ســازمان برنامه و بودجه در مرداد ماه سال 
1۴00 منتشر کرده است می گوید با استاانداردهای کاملا معطوف به 
شرایط کشورهای درحال توسعه، اگر این روند ادامه پیدا کند ایران در 

سال 1۴0۶ قطعا دچار ورشکستگی مالی خواهد شد.
*دســتکاری قیمت ارز کشور را به سمت فقر فروشی و محیط زیست 

فروشی می کشاند
نماینده مجلس: ایران قوی نیاز به جمعیت جوان دارد

عضو هیئت رئیسه کمیسیون سیاست داخلی با بیان اینکه ایران قوی، 
نیاز به جمعیت جوان دارد گفت: با اجرایی شدن برنامه های حمایت از 
جوانان و بهبود روند اشــتغال و درمان ناباروری توسعه پایدار تضمین 
خواهد شد.»علی حدادی« عضو هیئت رئیسه کمیسیون سیاست داخلی 
در توییتی نوشــت: »ایران قوی، نیاز به جمعیت جوان دارد؛ حمایت از 
جوانان و بهبود روند اشــتغال، ازدواج، فرزندآوری و درمان ناباروری از 
برنامه هایی است که با اجرایی شدن آن ها، جوانی جمعیت و درنتیجه 

توسعه پایدار تضمین خواهد شد«.

دعوت قاضی زاده هاشمی از روحانی برای تماشای یک فیلم
امیرحسین قاضی زاده هاشمی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران پس 
از تماشای فیلم ســینمایی »منصور« از حسن روحانی رئیس جمهور 
ســابق دعوت کرد تا حتما به تماشــای این فیلم بنشیند.امیرحسین 
قاضی زاده هاشمی پس از تماشای فیلم سینمایی »منصور« گفت: فیلم 
ســینمایی »منصور« فیلم بسیار خوب با سناریوی جذابی بود. با اینک 
داســتان مربوط به شهید ستاری و داستان تحریم های بیرونی و حتی 

داخلی زمان جنگ بود، ولی قصه »منصور« روایت امروز ما است .وی 
افزود: بــه اعتقاد من همین امروز هم ما در عرصه مدیریت کشــور، 
تولیــد، خودکفایی و ... غیر از اینکــه موانع خارجی داریم موانع متعدد 
و کارشــکنی های داخلی داریم. این افراد کسانی هستند که اصحاب 
قدرت و ثروت هســتند و به هرترتیبی وقتی می بینند شــما دارید کار 
درستی انجام می دهید مانع می شوند.قاضی زاده هاشمی در بخش دیگر 
تاکید کرد: فیلم ســینمایی »منصور« نشان داد که فرزندان ایران اگر 
اراده کنند، ولو اینکه برای آوردن محصولی چندین بار هم شکســت 
بخوریم اگر این شکســت ها مایه رشد و تشویق باشند، حتما موفقیت 
حاصل خواهد شد.رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در خاتمه با دعوت 
از مسولین سابق برای تماشای فیلم سینمایی »منصور« تاکید کرد:از 
مسولین سابق اجرایی خصوص آقای حسن روحانی دعوت می کنم تا 

حتما به تماشای این فیلم بنشینند.
پیشنهاد عبدی به دولت: درآمدهای نفتی و حامل های انرژی 

را به دلار به مردم بدهید
فعال اصلاح طلب در مطلبی با اشاره به لایحه دولت درباره حمایت از 
اقشار آسیپ پذیر پیشنهاد کرد کل درآمد های نفتی و حامل های انرژی 
را به دلار بین همه مردم توزیع کنید که در این صورت به هر خانواده 
۴ نفره، ماهانه ۲ تا 3 میلیون تومان می رســد.عباس عبدی در روزنامه 
اعتماد نوشت: دولت لایحه ای را با عنوان حمایت از اقشار آسیب پذیر 
و با قید فوریت به مجلس داده اســت. متاسفانه نام گذاری این لایحه 
صادقانه نیست. همه را به یاد طرح صیانت از فضای مجازی می اندازد 
که هدف آن در عمل کوتاه کردن دســت مردم از نعمت بزرگ فضای 
مجازی اســت. از این رو همه گمان خواهنــد کرد که این لایحه نیز 
علیه اقشار آسیب پذیر و دیگران است اما نام آن را غیرصادقانه حمایت 
گذاشــته اند.در اولین گام پیشنهاد می شود که برای اثبات صداقت نام 
آن را تغییر دهند. اگر می خواهند نام محتوایی بگذارند، بنویسند لایحه 
خروج از منجلاب ارز دو نرخی و اگر هم نخواستند، می توانند نام خنثی 

بنویسند و همان لایحه تک نرخی کردن ارز را بنویسند.
این لایحه باید پیوست سیاسی و رسانه ای داشته باشد. شخصا به شرط 
آنکه اعداد و ارقام آن دقیق اعلام شــود و نحوه توزیع آن روشن گردد 
از آن حمایت خواهم کرد. البته همیشه طرح های خوب را در جزییات 
چنان بد اجرا می کنند که همه گمان می کنند مشکلات از اصل طرح 
اســت.اگر کل ارز نفتی و حامل های انرژی کشور را در یک سبد قرار 
دهند و پس از کسر سهم دولت، بقیه را به صورت ارزی به مردم دهند، 
دیگر کسی نگران حتی افزایش قیمت ارز نیز نخواهد بود.یارانه مزبور 
باید میان همه مردم ایران که در کشور ساکن هستند توزیع شود بدون 
هیچ تمایزی. حامل های انرژی را هم طی ســبد انرژی به آن اضافه 
کنند. یارانه پرداختی به هیچ وجه نباید مبلغ ثابتی باشــد. مثل پرداخت 

۴5 هزار تومان که اکنون بی ارزش شــده است.یارانه کالاهای اساسی 
حدود 10 میلیارد دلار است که به هر فرد ایرانی 1۲5 دلار می رسد که 
معادل ماهانه 10 دلار برای هر نفر اســت. این رقم برای یک خانوار 
۴ نفــری حدود ۴0 دلار در ماه یا به قیمت کنونی ماهانه یک میلیون 
تومان می شود. اگر سبد انرژی را هم با همین مبنا عمل کنند، کمابیش 
بیش از این مبلغ و با قیمت فعلی دلار ماهانه شاید حدود ۲ تا 3 میلیون 

تومان به یک خانوار ۴ نفری تعلق گیرد.

ضربه وزارت اطلاعات به باند مواد مخدر
با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی ســربازان گمنــام امام زمان )عج( در 
سیستان و بلوچســتان تعدادی از باندهای قاچاق مواد مخدر و محل 
اختفاء آن ها شناسایی و مورد ضربه قرار گرفت.وزارت اطلاعات اعلام 
کرد: با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عجل 
الله تعالی فرجه الشریف( در اداره کل اطلاعات سیستان و بلوچستان، 
طــی عملیات های جداگانه در ۶ ماهه اول ســال جــاری، تعدادی از 
باندهای قاچاق مواد مخدر و محل اختفاء آن ها شناسایی و مورد ضربه 
قرار گرفت.در این عملیات ها بیش از ۲5 تُن انواع مواد مخدر سنتی و 
صنعتی، 3 قبضه سلاح جنگی، مقادیری مهمات و 3۶ دستگاه خودرو 
کشف و ضبط شد؛ در همین راستا 3۶ نفر دستگیر و ۲ نفر از اشرار به 

هلاکت رسیدند.

سه شنبه جلسه رای اعتماد به »فیاضی«
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه جلسه رای 
اعتمــاد به وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش روز سه شــنبه برگزار 
می شــود، گفت: حضور رئیســی در رای نمایندگان تاثیرگذار اســت.

مجتبی یوسفی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از بررسی 
رأی اعتماد به وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش در جلسه علنی روز 
سه شــنبه خبر داد و گفت: فیاضی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش 
طی هفته جاری در کمیسیون های تخصصی مجلس برنامه های خود را 
ارائه خواهد داد و روز سه شنبه جلسه رأی اعتماد برگزار می شود.نماینده 
مــردم اهواز در خصوص حضور رئیس جمهور در جلســه رأی اعتماد 
اظهار داشــت: حضور رئیس جمهور تأثیر زیادی در رأی نمایندگان به 
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش دارد.یوسفی افزود: دفاعیات رئیسی 
در مرحله دوم جلسه رأی اعتماد به کابینه بسیار تأثیرگذار بود و شک 
و شــبهه های موجود را برطرف کرد.وی تصریح کرد: ۴0 میلیون نفر 
شــامل معلمان و دانش آموزان و خانواده هایشــان با وزارت آموزش و 
پرورش ســر و کار دارند بنابراین انتخاب وزیر آموزش و پرورش برای 

نمایندگان بسیار مهم است.
منبع تابناک

 دعوت قاضی زاده هاشمی از روحانی برای تماشای یک فیلم/ نماینده مجلس: ایران قوی نیاز به جمعیت جوان دارد/
»اگر عاقل بودیم پشیمانی چرا؟« ضربه وزارت اطلاعات به باند مواد مخدر/ ۴۷ نامزد رد صلاحیت شده در تکاپو برای بازگشت به شوراها

محمد حسین روشنک، رییس کانون کارآفرینان و کمیسیون 
تجارت اتاق بازرگانی، صنایع، معادن خراسان رضوی

 روزی کـه آقـای جهانگیری 
در تلویزیـون حاضر شـد و از 
رونمایـی  تومانـی  ارز ۴۲00 
ده هـا  امـروز،  بـه  تـا  کـرد 
عنـوان  تحـت  یادداشـت، 
در  خسارت های دسـت کاری 
نـرخ دسـتوری  و  سـاختارها 
ارز  بـا  به ویـژه مخالفـت  ارز 

۴۲00 تومانـی و دخالـت مسـتقیم دولت در اقتصاد بـه قلم نگارنده 
نوشـته شـده اسـت.

و  نویسـندگان  توسـط  کـه  گوناگـون  یادداشـت های  متاسـفانه 
اقتصاددادنـان توانـا در رابطـه بـا ایـن ارز و تبعـات ناشـی از آن 
نوشـته شـد هیـچ گاه در دولـت دوازدهـم مـورد توجـه _آنـان که 
صاحـب »قلـم  طلایـی خـوب« و در مـواردی »قلم هـای طلایی 
رانتـی« بـوده و هسـتند_ قـرار نگرفـت تـا اینکـه امروز، شـرایط 
بـه جایی رسـیده اسـت کـه در موضـوع مداخله ارزی نـه راه پیش 

داریـم نـه راه پس.
درواقـع یارانـه ارز ۴۲00 تومانـی نیـز پـا جـای پـای یارانـه »آب، 
بـرق، گاز، بنزیـن، نفـت گاز ، حقـوق کارگران شـرکت های دولتی 
چون شـرکت نفت، نیشـکر هفت تپـه، هپکـوی اراک، بهره بانکی 
معـادل یـک چهارم نرخ تـورم، حقوق هـای نجومـی، مدرک گرایی 

و ....«  گذاشـته است.
نکتـه مهم این اسـت اگـر وضعیت موجـود همین گونـه ادامه یابد 
یقینـا نابـودی اقتصـاد کشـور را به همراه خواهد داشـت. از سـویی 
دیگـر اگـر قیمت هـا و... دسـتکاری ایجـاد شـود درگیـر حوادثـی 
چـون وقایـع سـال ٩8 خواهیـم شـد. _هرچند که مشـخص شـد 
آن حـوادث توسـط ضـد انقـلاب و با حمایـت بعضـی از گروه های 
سیاسـی ایجـاد و هدایـت شـده، امـا چهـره مردمـی بـه آن داده 

. شد_ 
بـا توجـه بـه ایـن شـرایط نیـاز اسـت در مـورد همـه یارانه هـا که 
بیشـتر آن بـه جیـب افراد برخـوردار جامعه می رود بصورت رسـمی 
بـا مـردم مشـورت شـود. همچنیـن بایـد توجه داشـت عـدم توجه 
بـه نظر کارشناسـان کـه برای دولـت دوازدهم هم نوشـتند و مورد 

بی توجهـی قـرار گرفـت، در دولـت دکتر رئیسـی تکرار نشـود.
 لـذا رهبـر معظم انقلاب بـرای ایجـاد آرامش در جامعه دلسـوزانه 
اقـدام سـران قـوا در مـورد گرانی بنزیـن را تایید و بـار منفی آن را 
بپذیرند.حـذف هرگونـه یارانه  از جمله ارز ۴۲00 تومانی در شـرایط 
تحریم هـا راه را بـرای اقتصـاد کشـور بسـیار دشـوار می کنـد کـه 
تحقـق چنیـن اقدامی در حـال حاضر از عهده هیـچ دولتی از جمله 

دولت آقای دکتر رئیسـی سـاخته نیسـت.

یادداشت


